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PRIPOROČA   Poraba v kombiniranem načinu vožnje po WLTP ciklu: od 1,0 do 6,8 l/100 km. Izpuh CO2: od 23 do 155 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. 
Vrednost specifične emisije dušikovih oksidov NOx: od 0,0038 do 0,04 g/km. Emisije trdnih delcev: od 0,00022 do 0,00025 g/km. Število delcev: od 0,13 do 2,08. Ogljikov 
dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju 
kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.

Primer informativnega izračuna finančnega leasinga Peugeot Financiranje za vozilo 408 Allure (1.2 PureTech 130 EAT8) maloprodajna cena z DDV je 29.990 EUR; mesečno 
odplačevanje; mesečni obrok je 299 EUR pri pologu v višini 10.550 EUR in ročnosti 84 mesecev; višina pologa je pri akciji omejena od 10 % do 80 %, doba financiranja je 
vezana na ročnost od 12 mesecev do 84 mesecev; DDV je obračunan v obrokih; EOM na dan 11. 8. 2022 znaša 7,90 % in se spremeni, če se spremenijo elementi izračuna; 
izračun temelji na osnovi fiksne obrestne mere, s skupno letno obrestno mero 6,9 %; financirana vrednost 19.440 EUR; skupni znesek za plačilo 35.235 EUR; stranka v 
primeru Peugeot Financiranja prejme tudi avtomobilsko kasko zavarovanje za 1 EUR za prvo leto. Za podrobnosti o ponudbi se obrnite na vašega prodajalca vozil Peugeot.
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Naslednja številka Rokovnjača bo iz-
šla 21. decembra 2023; rok za oddajo 
člankov je 11. december 2023 do 12. 
ure. Članki, ki bodo poslani po tem roku, v ak-
tualni številki ne bodo objavljeni. Svoje članke, 
dolge največ 1500 znakov s presledki, pošljite po 
e-pošti na naslov: rokovnjac@lukovica.si. Spre-
jemamo le prispevke v elektronski obliki (word, 
PDF). Za več informacij pošljite sporočilo na zgo-
raj navedeni elektronski naslov.

ROKOVNJAČ je glasilo Občine Lukovica. Brezplačno ga prejemajo vsa gospodinjstva občine Lukovica; v.d. odgovornega urednika: Miha Ulčar; ure-
dniški odbor: Gregor Berlec, Andreja Čokl, Viktor Jemec in Drago Juteršek; ustanoviteljica: Občina Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica, t: 01/729 63 
00; jezikovni pregled: Anja Žabkar; spletna stran: www.lukovica.si; e-naslov: rokovnjac@lukovica.si; produkcija: IR IMAGE, Medvedova 25, Kamnik; 
trženje oglasnega prostora: IR IMAGE, Medvedova 25, Kamnik; naklada: 2.048 izvodov. Glasilo spada med proizvode, za katere se obračunava 5 % 
DDV (Zakon o davku na dodano vrednost, Uradni list RS, št. 13/11 – uradno prečiščeno besedilo s spremembami). Rokovnjač je vpisan v evidenco 
javnih glasil Ministrstva za kulturo RS pod zaporedno številko 1661 in v razvid medijev Ministrstva za kulturo RS pod zaporedno številko 380. 
Uredništvo si pridržuje pravico do krajšanja besedil glede na tehnične in materialne možnosti. Nenaročenih člankov ne honoriramo. Članki v rubriki 
pisma bralcev in politika niso lektorirani. Na naslovnici: Časi naših prednikov, foto: Miha Rožič.

UVODNE BESEDE
Drage bralke, dragi bralci.
Pred vami je novembrska številka Ro-
kovnjača, ki vam tudi tokrat prinaša ve-
liko zanimivega jesenskega branja, med 
drugim številne utrinke z dogodkov in 
prireditev, ki so v zadnjem obdobju po-
pestrili dogajanje v Črnem grabnu.
Na občinskih straneh vas med drugim 
seznanjamo s projekti, ki ste jih obča-
ni predlagali v okviru participativnega 
proračuna. Predlaganih je bilo 27 pro-
jektov, od tega se je 11 projektov iz KS 
Blagovica, Lukovica, Rafolče in Zlato Po-
lje uvrstilo v direktno izvedbo, saj sku-
pno niso presegli razpoložljivih sredstev 
za posamezno krajevno skupnost. V 
fazo glasovanja pa se je uvrstilo 12 pro-
jektov, in sicer 4 projekti iz KS Krašnja, 5 
projektov iz KS Prevoje in 3 projekti iz KS 
Trojane, saj skupaj presegajo razpolo-
žljiva sredstva za posamezno krajevno 
skupnost. Štirje podani projekti pa niso 
ustrezali merilom za ocenjevanje, zato 
so bili izločeni iz nadaljnje obravnave.
Naš osrednji gost je tokrat kamnosek 
Marjan Kotnik s Prevoj, ki je tudi velik lju-
bitelj narave in zagovornik njene zaščite. 
V pogovoru nam je podrobno predstavil 
delo kamnoseka, ki zahteva zelo spre-
tne roke ter seveda dobro poznavanje 
naravnih materialov. Marjan je velik lju-
bitelj narave in njenih znamenitosti in je 
glede poseganja v naravo zelo občutljiv, 
saj se dogajajo stvari, ki se ne bi smele. 
Letošnjega maja, ko je dopolnil 80 let, se 
je razveselil novice, da so Češeniško-Pre-
vojske gmajne postale zaščiten krajinski 
park. Povedal nam je, da Prevojske gmaj-
ne služijo kot zaščita kraja, v tem predelu 
namreč prevladuje rdeči bor, ki kljubuje 
vetru, snegu, tu ni vetrolomov in snego-
lomov. To je po njegovih besedah neke 
vrste zaščita bivalnega okolja.
Seznanjamo vas tudi z novimi programi, 
ki so jih v letošnjem letu pridobili v Zdra-
vstvenem domu Domžale. Poleg novega 
programa pediatrije, dveh programov 
odraslega in enega programa otroškega 
zobozdravstva ter velikega integriranega 
Centra za krepitev zdravja je Zdravstveni 
dom Domžale na veliko željo občanov 
Lukovice dodatno zaposlil pediatrinjo, 
ki dela v Zdravstveni postaji Lukovica in 
pri kateri je še vedno možen vpis. S pri-
hodom nove pediatrinje je sedaj v Zdra-
vstveni postaji Lukovica pediater prisoten 
vsak dan, saj v ambulanti delo opravljata 
dve zdravnici. Želim vam prijetno branje.

Miha Ulčar
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S prižigom prazničnih luči bomo vstopili v čarobni december
Spoštovane občanke in občani,
zakorakali smo v drugo polovico jeseni, narava pa nas počasi že opominja, da bo kmalu nastopil zimski čas, ko bodo dnevi veliko hla-
dnejši in krajši. Temu primerne pa bodo seveda tudi naše aktivnosti. Medtem ko bo narava na počitku, bomo ljudje izkoristili vse tiste 
radosti, ki nam jih prinaša zima. Obenem bo to tudi priložnost, da si bomo ob toplem domačem ognjišču vzeli več časa za svoje najdražje.

Letošnja jesen je postregla s kar nekaj dogodki, ki so popestrili do-
gajanje v naši občini. V drugi polovici oktobra je v Pungartnikovi hiši 
potekalo tradicionalno odprtje skupne razstave Likovne in rokodelske 
sekcije DU Lukovica, na kateri upokojenci pokažejo, kaj vse so ustvarili. 
Odprtje razstave sem si z zanimanjem ogledala tudi sama in se na la-
stne oči prepričala, da so bili tudi letos zelo ustvarjalni. Na razstavi so 
bila na ogled njihova najnovejša likovna dela, dela iz Ex tempora, ki so 
jih posvetili Dragu Jermanu, ročna dela, ki so jih ustvarili spretni ustvar-
jalci, ter letošnja novost – skulpture.
Izjemen je bil tudi tradicionalni koncert Mešanega pevskega zbora 
Šentviški zvon, ki je letos zazvenel v jesensko pesem. Zbor nas je pod 
vodstvom Špele in Matevža Kinka tudi tokrat navdušil z izbranim reper-
toarjem ter interpretacijo izvajanih skladb.
V okviru projekta SupportCARE je Občina Lukovica v drugi polovici ok-
tobra skupaj z LAS Srce Slovenije organizirala »Self-care day« oz. Dan za 
skrb zase za neformalne oskrbovalce ljudi z demenco. Cilj dogodka, ki 
sem se ga udeležila tudi sama, je bil spodbujati skrb zase in predstaviti 
priročnik za neformalne oskrbovalce oseb z demenco, ki so ga pripra-
vili v okviru tega projekta. Na uvodno predavanje o tematiki demence 
so kot govornico povabili Alenko Vidgaj iz Združenja Spominčica, ki je 
predstavila njihovo poslanstvo in izzive, ki jih, predvsem svojcem, pred-
stavlja demenca. Delavnica ni bila koristna le za oskrbovalce, temveč 
tudi za vse ostale, ki se soočajo s podobnimi izzivi in premalo časa po-
svetijo sebi in svojemu zdravju.
Konec meseca oktobra je potekalo uradno odprtje rekonstruirane Ga-
silske ulice na Prevojah pri Šentvidu. Dogodek smo pripravili skupaj z 
Gasilci PGD Prevoje, saj je v njihovem gasilskem domu po odprtju ulice 
potekal dan odprtih vrat, na katerem se je predstavila tudi Civilna zašči-
ta Občine Lukovica. Več o sami rekonstrukciji ceste, odprtju ter dnevu 
odprtih vrat si boste lahko prebrali v tej številki Rokovnjača.
Slovenija je dežela tisočerih planinskih poti in planinarjenje je ena od 
najbolj množičnih prostočasnih dejavnosti Slovencev. Gore imajo po-
sebno mesto v slovenskih srcih, tudi med našimi občani, saj je bilo na 
njihovo pobudo pred 30 leti ustanovljeno Planinsko društvo Blagovica. 
Ob jubileju so v prvi polovici meseca novembra pripravili slavnostno 
prireditev, katere sem se z velikim veseljem udeležila tudi sama. Poleg 

tega, da društvo že 30 let z vsakoletnim bogatim programom pohodov, 
kolesarskih izletov in drugih aktivnosti skrbi za aktivno preživljanje pro-
stega časa naših občanov, je po njihovi zaslugi Črni graben dobil svojo 
planinsko pot, imenovana Rokovnjaška planinska pot, ki je bila odprta 
leta 1998, ter razgledni stolp na Rebri. Posebno skrb pa namenjajo tudi 
mladim, saj jih je v njihovih vrstah kar dobra tretjina. Planinskemu dru-
štvu Blagovica čestitam za njihovo prehojeno pot. Obenem se jim za-
hvaljujem za vse njihovo dosedanje opravljeno delo, ki ga kot ljubitelji 
gora in planinskih poti ne opravljajo samo za svojo dušo, temveč tudi 
za našo občino ter občanke in občane.
V letošnjem letu PGD Prevoje obeležuje 135-letnico delovanja. Gre 
za visoko letnico delovanja, ki ni v ponos samo gasilcem, temveč tudi 
vsem krajanom, saj se zavedajo pomembnosti gasilstva v kraju ter ple-
menitosti njihovega dela. Vsa ta leta z nesebično pomočjo ljudem ob 
nesrečah vseskozi izpolnjujejo svoje humanitarno poslanstvo, ki ga 
opravljajo prostovoljno in z veseljem, obenem pa se trudijo, da bo tako 
tudi v prihodnosti. Čestitke prevojskim gasilcem za njihovo plemeni-
to poslanstvo sem izrekla na slavnostni seji, ki so jo pripravili v sredini 
meseca novembra. Ob tej priložnosti se gasilcem PGD Prevoje zahva-
ljujem za dobro sodelovanje z Občino Lukovico, kjer se zavedamo, da 
so gasilci trden steber zagotavljanja varnosti naših občank in občanov 
ter njihovega premoženja.
Naj omenim, da so neurja v poletnih mesecih na območju občine Lu-
kovica povzročila škodo tako na vodotokih, priobalnih in kmetijskih 
zemljiščih kot tudi na javni cestni infrastrukturi in stavbah. S pomočjo 
Režijskega obrata in zunanjih izvajalcev smo z namenom vzpostavitve 
prevoznosti cest takrat nemudoma pristopili k nujni sanaciji, čiščenju 
in obnovi muld ter propustov, zalednih brežin na vseh kategoriziranih 
lokalnih cestah in javnih poteh. O ogroženosti občine Lukovica, tako z 
vidika poplavne nevarnosti kot tudi z vidika sproženja zemeljskih pla-
zov in usadov, smo obvestili tudi pristojne državne institucije in jih po-
zvali k takojšnjemu ukrepanju ter odpravi posledic neurij. Pozvali smo 
jih tudi k rednemu vzdrževanju vodotokov na območju naše občine. 
Aktivirali smo geomehanike, ki so si na terenu ogledali stanje plazov. 
Na podlagi geoloških pregledov na terenu in geomehanskih raziskav z 
vrtinami na nekaterih plazovih so bila izdelana strokovna poročila kot 
podlaga za ustrezno izvedbo sanacij plazovitih območij. Sanacije na 
manj zahtevnih plazovitih območjih so bile že izvedene, v izvajanju so 
dela za stabilizacijo vozišč na več odsekih. Na bolj zahtevnih plazovih 
pa so naročene geomehanske raziskave z izvedbo vrtin, na podlagi ka-
terih bomo pristopili k sanaciji.
Zbrani so bili tudi podatki o škodi na gospodarski javni infrastrukturi in 
na zemljiščih ter objektih v lasti občanov, ki smo jih vnesli v aplikacijo 
AJDA, v skupni ocenjeni vrednosti 627.376,53 EUR; od tega 587.274,99 
EUR na občinski gospodarski javni infrastrukturi in 40.101,54 EUR na 
gozdnih cestah, 27.949,19 EUR na kmetijskih zemljiščih ter 79.320,65 
EUR na zasebnih objektih.
Za izvedbo nujnih ukrepov za odpravo posledic naravne nesreče (po-
plave in plazovi v avgustu) smo s strani Ministrstva za naravne vire in 
prostor kot predplačilo prejeli del sredstev iz državnega proračuna. Je 
pa Direkcija Republike Slovenije za vode (DRSV) že začela z nujnimi 
ukrepi za odpravo posledic na vodotokih in hudournikih na območju 
naše občine, katerih lokacije smo določili na skupnem sestanku.
Drage občanke, dragi občani,
pred nami je december, mesec čarobnosti, obdarovanj, zabav ter do-
brih mož. Da bomo pravi čarobni decembrski utrip doživeli tudi v naši 
občini, v torek, 5. decembra 2023, na Starem trgu v Lukovici pripravlja-
mo poseben dogodek, na katerem bomo prižgali praznične luči, obe-
nem pa bomo skupaj z otroki pričakali prvega dobrega moža – Miklav-
ža. Dogodek bodo s kulturnim programom popestrili otroci iz OŠ Janka 
Kersnika Brdo in Vrtca Medo ter Mešani pevski zbor Šentviški zvon. 
Obenem boste lahko čarobni utrip doživeli tudi na prazničnih stojni-
cah, kjer vas bodo čakale dobrote lokalnih ponudnikov ter praznična 
ponudba.
Vabljeni, da se nam pridružite, da skupaj pričakamo praznični decem-
ber v naši občini!

Vaša žUpanja
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Investicije v izvajanju – november 2023
Zaključujejo se sanacijska dela na delih cestišč, ki so bili ob nedavnih 
ujmah najbolj prizadeti. Poleg tega sta se ob vodotoku Javorščica odpr-
li še dve novi delovišči. Prvo je zaradi nujne zaščite brežine in s tem višje 
ležeče občinske ceste proti naselju Prevoje nad Blagovico, drugo pa se 
nahaja na sotočju Javorščice in Koprivnice ob občinski cesti proti na-
selju Javorje pri Blagovici. V sklopu izvedbe zaščite brežine na lokaciji 
sotočja bo izvedena še sanacija občinske ceste v skupni dolžini cca 150 
m. Izvajalec del, katerih skupna vrednost znaša 83.612,64 EUR z DDV, je 
podjetje Resnik d.o.o.

V sklopu priprav na zimo je v izvajanju namestitev opozorilnih kolov ob 
občinskih cestah ter čiščenje vtočnih jaškov in propustov, sočasno pa 
se sanirajo tudi posamezne udarne jame.
Na športnem igrišču na Brdu pri Lukovici je bila položena asfaltna pre-
vleka, na katero so bili že nameščeni goli in košarkarski koši. Končane 
so tudi tribune in spremljajoča urbana oprema (klopi, igrala), položen 
je drenažni asfalt, ki bo podlaga tartanski površini atletske steze. Tre-
nutno so v izvedbi talne oznake igralnih površin, zato je zaključek vseh 
del predviden že v tednu od 13. 11. do 17. 11. 2023. Na Ministrstvo 
za gospodarstvo, turizem in šport je bila že posredovana zahtevana 
dokumentacija za sofinanciranje projekta in izplačilo sredstev v višini 
100.000,00 EUR.

JKP Prodnik d.o.o. zaključuje investiciji gradnje sekundarnega vodovoda 
v naseljih Zgornje Prapreče in Prevoje pri Šentvidu. V Zgornjih Praprečah 
gre za zamenjavo dotrajanih cevi v skupni dolžini 310 m. Hkrati je bila ob-
novljena celotna trasa prekopane ceste, nameščeni sta bili še dve solarni 
svetilki javne razsvetljave. V naselju Prevoje pri Šentvidu je bila izvedena 
druga faza gradnje vodovoda, ki obsega 440 m sekundarnega cevovoda, 
in priključitev devetih stanovanjskih objektov. Obe investiciji, za kateri je 
v proračunu Občine Lukovica za leto 2023 predvidenih 210.000,00 EUR, 
bosta pripomogli k stabilni oskrbi s pitno vodo v teh naseljih.
Zaključuje se tudi redno letno vzdrževanje makadamskih in gozdnih 
cest, ki so v upravljanju Občine Lukovica.

Občinska UpraVa
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Slovesnost ob odprtju prenovljene Gasilske ulice v Šentvidu 
pri Lukovici
Občina Lukovica in PGD Prevoje sta povabila na uradno odprtje in predajo svojemu namenu rekonstruirano Gasilsko ulico, ki je potekalo 
v soboto, 28. oktobra 2023, na mostu pri Vrševniku v Šentvidu pri Lukovici. Po odprtju se je program nadaljeval pred gasilskim domom 
na Prevojah, saj so imeli gasilci PGD Prevoje Dan odprtih vrat.

Uradnega odprtja temeljito prenovljene Gasilske ulice se je udeležilo 
lepo število domačinov in gasilcev, med njimi županja Občine Lukovica 
mag. Olga Vrankar, podžupan Občine Lukovica Vincenc Dragar, direk-
torica občinske uprave Občine Lukovica Katka Bohinc, Zlatko Pečar, viš-
ji svetovalec za gospodarske javne službe na Občini Lukovica, svetniki 
Občine Lukovica, predsednica Krajevne skupnosti Prevoje Nina Bisić, 
poveljnik Štaba Civilne zaščite Občine Lukovica Milan Dernulovec, 
predsednik PGD Prevoje Klemen Zajc, poveljnik PGD Prevoje Gašper 
Bergant, predsedniki krajevnih skupnosti v občini Lukovica ter župnik 
župnij Brdo, Zlato Polje, Češnjice in Krašnja Bernard Rožman. Prireditev 
je vodila Mateja Orehek.
V nagovoru je županja Občine Lukovica mag. Olga Vrankar povedala, 
da se je temeljita rekonstrukcija Gasilske ulice v Šentvidu pri Lukovici 
začela lani oktobra, vključno z izgradnjo manjkajoče komunalne infra-
strukture, za kar je bilo na podlagi evidenčnega naročila, ki je bilo ob-
javljeno na Portalu za javna naročila, izbrano podjetje Lavaco d.o.o. Za 
sočasno gradnjo je interes že v času evidenčnega naročila izrazilo tudi 
podjetje za distribucijo električne energije Elektro Ljubljana okolica 
d.o.o., zaradi česar se je začetek del malce zamaknil.
"Temeljita prenova Gasilske ulice je obsegala gradnjo sanitarne kana-
lizacije v dolžini 112 m, gradnjo meteorne kanalizacije v dolžini 180 
m z zaključnim zadrževalnikom, gradnjo elektro kabelske kanalizacije 
(soinvestitor Elektro d.o.o.) v dolžini 180 m, zamenjavo svetilk javne raz-
svetljave za varčne LED luči, gradnjo enostranskega pločnika širine 1,5 
m in dolžine 180 m, celovito rekonstrukcijo ceste širine 4 m in dolžine 
180 m. Ob naštetem je bilo izvedeno še odvodnjavanje parkirnega pla-
toja pred objektom PGD Prevoje, priključni odcepi za priklop objektov 
Gasilska ulica 3 in 7 na javno kanalizacijsko omrežje, urejen je bil uvoz 
do objekta Gasilska 7, ki bo v nadaljevanju služil tudi kot navezava na 

bodoče prometnice stanovanjskih objektov v območju PŠ 4, ki jih gra-
di zasebni investitor. Vrednost investicije je z DDV znašala 308.581,14 
EUR," je povedala županja, ki se je ob tej priložnosti zahvalila krajanom 
za potrpežljivost, saj so zaradi naknadne vključitve soinvestitorja dela 
trajala dlje časa, kot je bilo predvideno.
"Na Občini Lukovica se zavedamo, da takšne investicije motijo vsak-
danje življenje prebivalcev, predvsem zaradi oteženega dostopa do 
objektov v času del, vendar smo prepričani, da je zadovoljstvo uporab-
nikov po izvedenih delih toliko večje. Z izgradnjo manjkajoče komu-
nalne infrastrukture ter temeljito prenovo ceste z izgradnjo pločnika in 
obnovo javne razsvetljave je sedaj življenje prebivalcev te ulice veliko 
kvalitetnejše in varnejše," je poudarila županja in se v nadaljevanju za-
hvalila še izvajalcu del, dobri strokovni podpori nadzornega inženirja 
ter strokovnim sodelavcem na Občini Lukovica.
Rekonstruirano Gasilsko ulico je blagoslovil župnik župnij Brdo, Zlato 
Polje, Češnjice in Krašnja Bernard Rožman, slavnostni trak, ki sta ga dr-
žala najstarejša gasilca PGD Prevoje Srečko Strehar in Anton Kotnik, pa 
sta po blagoslovu prerezali županja Občine Lukovica mag. Olga Vran-
kar in predsednica Sveta Krajevne skupnosti Prevoje Nina Bisić.
Po odprtju ceste so bili vsi navzoči povabljeni v bližnji gasilski dom, saj 
so imeli gasilci PGD Prevoje dan odprtih vrat, na katerem so predstavili 
svoje delo, opremo in intervencijska vozila. Med drugim so izvedli pre-
davanje o uporabi avtomatskega defibrilatorja (AED), predstavili sta se 
policija in Civilna zaščita Občine Lukovica, skupaj s poklicnimi gasilci 
CZR Domžale pa so izvedli prikazno vajo.
Ves čas dneva odprtih vrat je bila na voljo pestra in zanimiva animacija 
za otroke, poskrbeli pa so tudi za druženje in slastna okrepčila njihovih 
chefov. PGD Prevoje letos praznuje že 135-letnico delovanja, zato je 
bilo dogajanje toliko bolj pestro.

besedilO in fOtO: MirO piVar



oktober 2023 7OBČINSKA UPRAVA



Rokovnjač8 OBČINSKA UPRAVA

Na podlagi 8. člena Odloka o občinskem glasilu Rokovnjač (Uradni vestnik Občine Lukovica, št. 10/23) in Zakona o medijih (Uradni list RS, št. 
110/06 – uradno prečiščeno besedilo, 36/08 – ZPOmK-1, 77/10 – ZSFCJA, 90/10 – odl. US, 87/11 – ZAvMS, 47/12, 47/15 – ZZSDT, 22/16, 39/16, 

45/19 – odl. US, 67/19 – odl. US in 82/21) objavlja županja Občine Lukovica naslednji

JAVNI RAZPIS
ZA IZBOR ODGOVORNEGA UREDNIKA

OBČINSKEGA GLASILA OBČINE LUKOVICA »ROKOVNJAČ«

I.

Glasilo je namenjeno obveščanju občanov občine izdajateljice o življe-
nju in delu v lokalni skupnosti, predvsem pa o delu organov občine, 
njenih krajevnih skupnosti, javnih zavodov, podjetij, katerih ustanovi-
teljica ali soustanoviteljica je občina, društev in drugih organizacij, ki 
opravljajo naloge v javnem interesu. Glasilo obvešča o aktualnih go-
spodarskih, političnih, socialnih, kulturnih, športnih in drugih dogaja-
njih v občini, omogoča izmenjavo različnih mnenj občanov, lahko pa 
obravnava tudi širšo problematiko. Cilj glasila je objavljanje celovitih 
in objektivnih informacij ter mnenj o vseh področjih življenja in dela 
v občini. Občinsko glasilo Rokovnjač ima odgovornega urednika in 
uredniški odbor. Občinsko glasilo Rokovnjač se uvršča v informativni 
periodični tisk in izhaja hkrati v tiskani in elektronski obliki.

II.

Kandidati, ki se bodo prijavili na javni razpis, morajo izpolnjevati 
naslednje pogoje:

• so državljani Republike Slovenije oziroma države članice EU, 
• imajo izkaz o aktivnem znanju slovenskega jezika, če niso državljani 

Republike Slovenije,
• so poslovno sposobne osebe, 
• jim ni izrečena prepoved opravljanja poklica, dejavnosti ali javnega 

nastopanja,
• imajo najmanj visokošolsko izobrazbo,
• niso osebe, ki po ustavi ali zakonu uživajo imuniteto.

Zaželene so izkušnje z delom uredništva.

Mandat odgovornega urednika je vezan na mandat članov občinskega 
sveta. Funkcija se opravlja nepoklicno.

Naloge odgovornega urednika so:

• predlaga programsko zasnovo glasila;
• izvaja programsko zasnovo;
• vodi uredniški odbor;
• uredniškemu odboru predlaga razdelitev posameznih vsebinskih 

področij med člane uredniškega odbora;
• določa uredniško politiko;
• naroča in ureja besedila ter sodeluje pri vseh fazah nastajanja glasila;
• zagotavlja, usklajuje in vodi delo zunanjih avtorjev prispevkov, med 

katere so uvrščeni zaposleni v občinski upravi, predstavniki krajevnih 
skupnosti, javnih zavodov, podjetij, skladov, društev in ostale zain-
teresirane javnosti, za pripravo posameznih vsebin in kontinuirano 
sodelovanje pri nastajanju glasila;

• odgovarja za pravopisno pravilnost vsebin glasila;
• odgovarja za vsako objavljeno informacijo, če zakon o medijih ne 

določa drugače;

• zagotavlja enakopravno uresničevanje pravic vseh pravnih in fizičnih 
oseb v občini pri objavljanju v glasilu;

• zagotavlja spoštovanje veljavne zakonodaje na področju medijev in 
načel novinarske etike,

• pripravlja poročila, ki so potrebna pri izdajanju glasila;
• občinskemu svetu enkrat letno, najkasneje do 28.2. v tekočem letu 

za preteklo leto, poroča o poslovanju glasila;
• opravlja druge naloge, določene z Zakonom o medijih.

Kandidat mora k prijavi priložiti naslednje izjave:

• pisno izjavo o izpolnjevanju pogojev glede zahtevane stopnje izo-
brazbe, iz katere mora biti razvidna stopnja in smer izobrazbe, datum 
(dan, mesec in leto) zaključka izobraževanja ter ustanova, na kateri je 
bila izobrazba pridobljena / kandidat lahko namesto izjave predloži 
kopijo diplome;

• pisno izjavo, v kateri izjavlja, da je državljan Republike Slovenije ozi-
roma države članice EU, z izkazom o aktivnem znanju slovenskega 
jezika; 

• pisno izjavo, da ima poslovno sposobnost;
• pisno izjavo, da mu ni izrečena prepoved opravljanja poklica, dejav-

nosti ali javnega nastopanja.

Kandidat mora k prijavi na javni razpis priložiti tudi življenjepis, kratek 
opis delovnih izkušenj z referencami ter vizijo programske zasnove.

III.

Kandidati naj prijave z dokazili pošljejo v zaprti ovojnici na naslov: Ob-
čina Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica, s pripisom »prijava – odgovor-
ni urednik glasila »Rokovnjač« – NE ODPIRAJ«, najkasneje do 8.12.2023. 
Poglavitno merilo za izbor odgovornega urednika bo vsebinska kako-
vost vizije programske zasnove. Prednost pri izbiri bodo imeli kandidati 
z izkušnjami iz uredniškega dela.

Kandidati bodo o izbiri pisno obveščeni predvidoma v roku 8 dni po 
zaključenem izbirnem postopku. Sklep o imenovanju odgovornega 
urednika glasila, na predlog županje, sprejme Občinski svet Občine Lu-
kovica in se posreduje izbranemu kandidatu.

Kontaktna oseba za dodatne informacije je Katka Bohinc, tel. št. 01/ 72 
96 302, e pošta: katka.bohinc@lukovica.si.

V tej objavi se izrazi zapisani v moški slovnični obliki, uporabljajo kot 
nevtralni, tako za ženske kot moške.

Datum: 13.11.2023
Štev.: 615-0002/2023-1

Občina lUkOViCa
Mag. Olga Vrankar, l.r. 

žUpanja
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Ažuriranje podatkov za odmero nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča (NUSZ)
Odlok o nadomestilu za uporabo stavbnega zemljišča v Občini Lukovica (Uradni vestnik Občine Lukovica, št. 6/18, v nadaljevanju: Odlok) 
v 12. členu določa, da je zavezanec za plačilo nadomestila neposredni uporabnik zemljišča oziroma stavbe ali dela stavbe (imetnik pra-
vice razpolaganja oziroma lastnik, najemnik stanovanja oziroma poslovnega prostora).

Občinska uprava za redno ažuriranje baze podatkov, ki jo vsakoletno posre-
duje Finančni upravi Republike Slovenije, skladno s 4. in 5. členom Odloka 
uporablja podatke javnih evidenc Geodetske uprave Republike Slovenije.
Ker iz naslova podanih pritožb občanov ugotavljamo, da je vzrok pri-
tožbe največkrat sprememba zavezanca zaradi dedovanja ali darilnih 
pogodb, pozivamo zavezance, da v primeru spremembe zavezanca 
posredujejo podatke o nastalih spremembah po urejeni dokumentaciji 
tako na GURS (Geodetsko upravo Republike Slovenije) kot tudi na Ob-
čino Lukovica najkasneje do 31. 12. 2023, na naslov: Občina Lukovica, 
Stari trg 1, 1225 Lukovica ali na elektronski naslov: info@lukovica.si. Pri 
posredovanju podatkov je treba navesti ime in priimek obstoječega 
zavezanca, vrsto odmere (npr. naslov stavbe ali parc. št. ter katastrsko 
občino pri nezazidanih stavbnih zemljiščih) ter podatke o novem zave-
zancu (ime in priimek, naslov, davčna številka).

Na podlagi drugega odstavka 14. člena Odloka lahko zavezanci pri ob-
činski upravi Občine Lukovica podajo tudi zahtevek za oprostitev plači-
la nadomestila za zazidano stavbno zemljišče. Ta oprostitev velja za:
- zavezance z nižjimi dohodki (prejemniki socialne pomoči) za obdo-

bje prejemanja pomoči;
- občana na lastno zahtevo za dobo petih let, ki je kupil novo stanovanje 

kot posamezen del stavbe ali zgradil, dozidal ali nadzidal družinsko sta-
novanjsko hišo, če je v ceni stanovanja oziroma družinske stanovanjske 
hiše ali neposredno plačal komunalni prispevek. Petletna doba oprosti-
tve plačevanja nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča začne teči 
od dneva vselitve v stanovanje ali stanovanjsko hišo. Kot datum vselitve 
se šteje datum prijave stalnega prebivališča pri pristojni upravni enoti.

besedilO: Občinska UpraVa

V Lukovici počastili dan spomina na mrtve
V dneh pred praznikom dneva mrtvih se je županja Občine Lukovica mag. Olga Vrankar skupaj s podžupanom Vincencem Dragarjem in 
predsednico Odbora za družbene in društvene dejavnosti ter občinska priznanja Jernejo Strmšek Turk poklonila pokojnim sinovom in 
hčeram slovenskega naroda.

S simbolnim dejanjem prižiganja sveč in polaganjem vencev pri spo-
menikih v Lukovici, na Brdu, v Šentvidu in Prevojah pri Šentvidu se je 
občinska delegacija poklonila žrtvam 1. in 2. svetovne vojne.
Na praznik dneva mrtvih sta pred spomenikom v Lukovici in pred spo-
menikom Mrtva straža na Prevojah potekali spominski komemoraciji. 
Komemoracij so se udeležili županja mag. Olga Vrankar, predsednik ZB 
NOB Lukovica Marjan Križman, člani ZB NOB Lukovica in okoliški kraja-
ni. V kulturnem programu so sodelovali pevci Moškega pevskega zbora 
Janko Kersnik Lukovica in pihalni kvartet.
»Vedno znova se vračamo k mnogim Slovencem, ki so morali v pre-
teklosti zaradi vojne vihre in nasilja fašizma in nacizma svoja življenja 
zaključiti predčasno. Ni jim bilo dano, da bi uživali sadove svojega ži-
vljenja. Nekateri so padli kot pogumni partizani, drugi so umirali kot 
izgnanci in kot razčlovečena manjvredna rasa v taboriščih smrti.
Ta spomenik in številni drugi po Sloveniji pričajo, da pretekla zgodo-
vina ni prizanašala nikomur. Padli so namreč za domovino, branili so 

svoje najbližje, svojo zemljo, svoje domačije, svoje pravice. Okupator jih 
je želel izbrisati iz sveta z najhujšo rasno ideologijo. Žal pa je ta vojni vr-
tinec naše ljudi odnašal na vse strani. Vsi so ljubili življenje, vsi so ljubili 
svojo domovino, vsi so sanjali o svojih načrtih, a ker so postali nemočne 
žrtve, se je brat postavil nasproti bratu. Zaradi tega danes nove gene-
racije težko razumejo vsa razpotja zgodovine, saj stojijo pred novimi 
izzivi, mnogokrat v brezizhodnosti neznane prihodnosti,« je med dru-
gim povedala županja Občine Lukovica med svojim nagovorom pred 
spomenikom padlim v NOB v Lukovici in na Prevojah ter svoj nagovor 
zaključila: »Naj nam bodo ti in številni drugi spomeniki v opomin, da 
vsaka vojna prinese narodu trpljenje. Zato je prav, da se spoštljivo pri-
klonimo vsem sinovom in hčeram našega naroda, ki so dali svoja življe-
nja za mir in lepši jutri. Prav tako se ob tej priložnosti poklonimo tudi 
vsem žrtvam vojn, ki se dogajajo pred našimi očmi.«

Občinska UpraVa

fOtO: jOži križMan, MOjCa Cerar
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Občani ste v okviru participativnega proračuna predlagali 27 projektov
V petek, 10. novembra 2023, se je sestala Komisija za ocenjevanje projektnih predlogov, ki je obravnavala 27 prispelih projektov, posre-
dovanih s strani 62 občanov in občank.

Vsi projekti so bili na Občino dostavljeni pravočasno, in sicer 6 za izved-
bo na območju KS Krašnja, po 5 na območju KS Lukovica in Prevoje, po 
3 projekti na območju KS Blagovica, Rafolče in Trojane ter 2 projekta 
na območju KS Zlato Polje. Za območje KS Češnjice ni bilo podanega 
nobenega predloga.
En projekt iz KS Blagovica, en projekt iz KS Lukovica in dva projekta iz 
KS Krašnja niso ustrezali merilom za ocenjevanje, zato so bili izločeni iz 
nadaljnje obravnave. Dva projekta sta se namreč nanašala na vsebine, 
ki jih je Občina dolžna izvajati v skladu z Odlokom o gospodarskih jav-
nih službah, en projekt je bil finančno prezahteven glede na razpoložlji-
va sredstva, en projekt pa ni izvedljiv v letu 2024.

Izločeni projekti:
Krajevna
skupnost

Naziv projekta Kratek opis projekta
Vrednost v 
EUR

Blagovica
Ureditev oko-
lice in varstvo 
okolja

Ureditev centra Blagovice s 
klopmi za počitek in postavi-
tev komunalnega zabojnika 
za preprečitev onesnaževanja 
okolja.

3.900,00

Krašnja
Pločnik, uredi-
tev bankine

Ureditev pločnika, bankine v 
Kompoljah (Kompolje–avto-
busna postaja).

3.500,00

Krašnja
Postavitev 
hidranta

Postavitev hidranta za stano-
vanjske stavbe Kompolje.

1.500,00
+ DDV

Lukovica
Postavitev 
postajališča za 
šolski avtobus

Postavitev postajališča za šol-
ski avtobus z dvema klopema 
v naselju Gradišče pri Lukovici.

5.000,00

11 projektov iz KS Blagovica, Lukovica, Rafolče in Zlato Polje se je uvr-
stilo v direktno izvedbo, saj skupno niso presegli razpoložljivih sredstev 
za posamezno krajevno skupnost.

Projekti, uvrščeni v direktno izvedbo:
Krajevna
skupnost

Naziv
projekta

Kratek opis projekta
Vrednost
v EUR

Blagovica
Postavitev 
defibrilatorjev

Postavitev avtomatskega zu-
nanjega defibrilatorja (2 kos) v 
naseljih Gabrje in Mali Jelnik.

3.998,92

Blagovica
Postavitev 
defibrilatorjev

Postavitev avtomatskega 
zunanjega defibrilatorja (2 
kos) v naseljih Blagovica in 
Zgornje Loke.

3.998,92

Lukovica
Namestitev 
pitnika

Montaža pitnika s pitno vodo 
ob športnem igrišču v vasi 
Gradišče.

5.000,00

Lukovica
Namestitev 
hidrantnih 
omaric

Namestitev hidrantnih omaric 
(4 kos) z vso vključeno opre-
mo v vasi Preserje pri Lukovici.

3.850,00

Lukovica

Zamenjava 
dotrajanih 
hidrantnih 
omaric

Obnovitev oz. zamenjava do-
trajanih hidrantnih omaric (9 
kos) na območju KS Lukovica.

4.725,00

Lukovica
Postavitev 
defibrilatorjev

Postavitev opremljenih AED 
omaric (3 kos) na območju KS 
Lukovica.

4.850,00

Rafolče
Nakup in posta-
vitev hidrantnih 
omaric

Nakup in postavitev hidran-
tnih omaric (6 kos), ki bi 
pripomogle pri preprečevanju 
širjenja požara.

2.662,00

Rafolče
Nakup, postavi-
tev in izvedba 
tečaja AED

Nakup AED z zunanjo omarico 
(2 kos) za vasi Dupeljne in 
Vrhovlje. Izvedba tečaja za 
uporabo AED.

4.450,16

Rafolče

Obnova info 
table in sakral-
nega znamenja 
ter nakup 
smreke

Obnova dotrajane info table za 
obveščanje občanov, obnova 
sakralnega znamenja – sim-
bola dediščine v Vrhovljah 
ter nakup trajne novoletne 
smrekice za KS Rafolče.

4.000,00

Zlato Polje
Postavitev 
otroških igral

Postavitev novih otroških igral 
ob športnem igrišču v KS Zlato 
Polje.

5.000,00

Zlato Polje Ureditev parka

Ureditev parka z mizo, klopmi, 
košem za smeti in zasaditev 
dreves med Kapelo in športnim 
objektom ob obstoječem 
drevoredu.

3.000,00

V fazo glasovanja pa se je uvrstilo 12 projektov, in sicer 4 projekti iz KS 
Krašnja, 5 projektov iz KS Prevoje in 3 projekti iz KS Trojane, saj skupaj 
presegajo razpoložljiva sredstva za posamezno krajevno skupnost.

Projekti, uvrščeni v fazo glasovanja:
Krajevna
skupnost

Naziv projekta Kratek opis projekta
Vrednost v 
EUR

Krašnja
Postavitev 
defibrilatorjev

Postavitev avtomatskega 
zunanjega defibrilatorja (2 
kos) v vaseh Krajno Brdo in 
Vrh nad Krašnjo.

4.200,00

Krašnja
Zamenjava 
cevi v hidran-
tnih omaricah

Zamenjava dotrajanih tlač-
nih C cevi v hidrantnih oma-
ricah in postavitev hidrantne 
omarice v spodnjem delu 
vasi Koreno.

3.396,20

Krašnja

Vgradnja 
zaščitnih mrež 
in postavitev 
klopi

Vgradnja zaščitnih mrež in 
postavitev klopi na šolskem 
igrišču v Krašnji.

3.050,00
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Krašnja
Postavitev 
defibrilatorjev

Postavitev opremljenih AED 
omaric (2 kos) v Spodnjih 
Lokah in Žirovšah ter izved-
ba šolanja za delo z AED 
napravo.

4.513,64

Prevoje

Ureditev 
zemljišča za 
postavitev 
kozolca

Ureditev terena pred presta-
vitvijo objekta na parcelni št. 
1546, ki bo namenjen med-
generacijskemu druženju.

4.556,00

Prevoje
Prestavitev 
in obnova 
kozolca

Prestavitev in obnova 160 let 
starega Andrejkovega kozol-
ca v Šentvidu s parcelne št. 
1533/7 na parcelno št. 154.

4.995,90

Prevoje

Nakup mivke 
za igrišče za 
odbojko na 
mivki

V letu 2023 smo pristopili k 
izvedbi igrišča za odbojko na 
mivki. Za dokončanje projek-
ta je treba nakupiti dodatno 
mivko za igranje.

5.000,00

Prevoje

Nakup in 
postavitev 
ograje za igrišče 
za odbojko na 
mivki

V letu 2023 smo pristopili k 
izvedbi igrišča za odbojko 
na mivki. Za dokončanje 
projekta je treba izvesti še 
ograditev igrišča.

4.999,41

Prevoje
Zamenjava 
hidrantnih 
omaric

Postavitev 8 do 10 hidran-
tnih omaric na območju KS 
Prevoje.

5.000,00

Trojane
Nakup opreme 
za gasilski in 
krajevni muzej

Ureditev gasilskega in krajev-
nega muzeja v gasilskem 
domu na Trojanah – nakup 
pohištvene in druge opreme.

5.000,00

Trojane

Postavitev de-
fibrilatorja in 
nakup šolske 
vadbene lutke

Nakup AED, ki bo nameščen 
v vasi Hribi (1 kos), ter naba-
va šolskega AED z lutko za 
namen učenja uporabe AED 
na območju KS Trojane.

3.000,58

Trojane
Postavitev 
defibrilatorja

Postavitev opremljene AED 
(1 kos) v vasi Prvine. 3.300,00

Prebivalci in prebivalke s stalnim bivališčem v KS Krašnja, Prevoje in Troja-
ne, ki boste na dan glasovanja dopolnili 16 let, boste odločili, kateri projekti 
bodo šli v izvedbo, na glasovanju, ki bo v nedeljo, 26. novembra 2023, 
med 7. in 19. uro na sedežu vaše KS. V kolikor bi svoje glasove radi oddali 
že prej, imate možnost to storiti tudi v sprejemni pisarni na sedežu Obči-
ne Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica, v času uradnih ur za stranke, ki so:
• v ponedeljek, 20. novembra 2023, med 8. in 12. uro,
• v sredo, 22. novembra 2023, med 8. in 12. uro ter med 14. in 17. uro ali
• v petek, 24. novembra 2023, med 8. in 12. uro.

Na dan glasovanja imejte s seboj osebni dokument.

Vsak upravičenec bo lahko glasoval za največ 3 projekte s seznama na 
območju svoje krajevne skupnosti, pri čemer bo svojemu favoritu podelil 
3 točke, drugemu najboljšemu 2 točki in tretjemu najboljšemu 1 točko.
Glasovnice, na katerih bodo glasovi, oddani za manj ali več kot 3 pre-
dloge projektov, se bodo štele kot neveljavne. Prav tako bodo neveljav-
ne prazne glasovnice, glasovnice, na katerih bo pri predlogih projektov 
zapisano enako število točk ali število točk, ki je večje kot 3, ter druge 
nepravilno izpolnjene glasovnice. Nepravilno izpolnjene glasovnice 
bodo neveljavne, zato vas vabimo, da navodila za izpolnjevanje glaso-
valnih lističev skrbno preberete in ustrezno glasujete.
Veselimo se, da bo naša občina postala bogatejša za nove vsebine, zaradi 
katerih bo bivanje v njej še bolj kakovostno in prijetno, zato upamo, da se 
boste glasovanja udeležili v čim večjem številu.

Občinska UpraVa

Predani dobrim 
zgodbam

Letos smo dosegli že 1.000.000 ogledov!

www.modre-novice.si

Prijavo pošlji na  
samos@ir-image.si

Več informacij:

?
Iščemo 
tržnika (m/ž)

Ekipa regionalnega medija Modre novice 
se širi, zato te vabimo, da se nam pridružiš!

Blagovna znamka Modre novice obsega 
mesečno tiskano revijo, spletni novičarski 
portal, dva dogodka (Pohod ob reki, ki po-
vezuje, in Dobrodelni pohod na Sv. Primož) 
in projekt Modra šola teka. Prevzeli smo 
tudi trženje oglasnega prostora v trzinskem 
občinskem časopisu Odsev in v lukoviškem 
lokalnem časopisu Rokovnjač, zato bodo 
tvoje moči usmerjene tudi v ta področja.
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Osem desetletij med kamnom in rdečim borom
Marjan Kotnik, kamnosek in ljubitelj narave
Za aprilsko številko Rokovnjača sem napisala članek o razglasitvi Krajinskega parka Češeniško-Prevojske gmajne. V maju sem potem 
pripravila še radijsko oddajo na to temo. Nekaj dni zatem, bila sem ravno na službeni poti, mi je zazvonil telefon, številke nisem poznala. 
Ženski glas na drugi strani mi je prijazno predlagal, naj za občinsko glasilo pripravim intervju z Marjanom Kotnikom, ki da je velik za-
govornik zaščite tega gozda in da je obenem ravno dopolnil osemdeset let. Gospoda Kotnika sem do takrat poznala le kot kamnoseka s 
Prevoj in ko sem iskala sogovornika za novembrsko številko Rokovnjača, sem se spomnila tega klica. Gospod Marjan je z veseljem sprejel 
povabilo na intervju in dogovorila sva se za 'poprvonovembrski' termin, saj je okoli teh praznikov še vedno precej zaseden.
 

Ko sem malo brskala po arhivu, sem ugotovila, da je bil Rokovnjač 
pri vas že pred desetimi leti, ko ste dopolnili sedemdeset let. Ta-
krat ste povedali, da ste praznovali z Ansamblom Tonija Verder-
berja, kako pa ste praznovali letošnjo osemdesetletnico?
Tokrat smo praznovali v Moravčah, igral nam je harmonikar Stopar. 
Zelo lepo smo se imeli, dolgo časa smo se zabavali … Za to obletnico 
sem se tudi malo bolj pripravil, tudi hčerki Irenca in Mateja sta pripravili 
poseben program. Spraševali so me na primer, kaj se je zgodilo dolo-
čenega leta, pa kdaj sem se poročil, kakšno vreme je bilo takrat in tako 
naprej. Mislim, da sem kar uspešno izpolnil vse naloge. V glavnem – 
luštno smo se imeli!

Kako številčna je zdaj že vaša družina, mislim seveda otroke, vnuke?
Imam dve hčeri, onidve pa vsaka po dva otroka. Irenca ima sina, ki 
bo star dvajset let, hči pa osemnajst. Matejina sinova pa bosta stara 
šestnajst in petnajst. Štiri vnuke imam torej, zelo rad jih imam, tudi oni 
mene, čeprav jim včasih malo 'težim' zaradi šole. Recimo meni sta šla v 
šoli zemljepis in geografija zelo dobro, na Brdu sem izstopal po tem in 
včasih jim potem rečem, naj me vprašajo oz. prosijo za pomoč, če pri 
zemljepisu ali zgodovini kaj zaškriplje …

Se še spomnite vsega tega?
Seveda se. Vsega zemljepisa! Sem celo razmišljal, da bi šel to študirat, 
ampak takrat nisem bil preveč navdušen nad zamislijo, da bi postal 
učitelj. Kakšno geodezijo ali kaj podobnega bi pa z veseljem študiral, 
ampak je takrat pri nas še ni bilo. Potem mi je pa oče svetoval, da bi bilo 
dobro čimprej imeti konkreten poklic, da bi torej naredil neko poklicno 
šolo, in tako sem šel za električarja. Po končani osnovni šoli (takratni 
nižji gimnaziji) sem opravil triletno srednjo šolo, tudi tu sta mi bila naj-
ljubša predmeta zgodovina in zemljepis, predvsem ko je bila na urniku 

učna snov o naravi. Tudi delal sem potem kot električar, v papirnici sem 
bil zaposlen, a doma se je oče Maks ves čas ukvarjal s kamnoseštvom. 
Sam je bil za vse in čeprav me ta obrt najprej ni privlačila, sem videl, da 
težko premaguje vse to in sem mu začel pomagati. Kmalu zatem so se 
tudi meni priljubile kamnine … Spoznaval sem različne naravne mate-
riale, kot so graniti, marmorji in peščenjaki. Obiskoval sem kamnoseške 
sejme v Italiji, saj v Sloveniji ni bilo veliko literature o kamnoseštvu. Ta 
obrt, to delo je težko, a ko vidiš končni izdelek, ki si mu dal podobo in 
obliko, si zadovoljen.

Res je, to so zelo trajna dela, kamen ostane …
Tako je, kamen v bistvu tudi diha. Ko recimo ploščo odrežeš, se ta upo-
gne, spreminja … Kot rečeno, jaz sprva nisem imel veselja do tega dela, 
do kamna, a me je sčasoma pritegnil. 

Večina ljudi vidi kamen kot hladen, mrtev material, ampak vi pra-
vite, da ni mrtev, niti ni hladen?
Ne, ni hladen. Ko ga začneš ročno obdelovati, moraš tudi malo po-
gledati strukturo, kako je kamen 'rasel'. Moraš ga najprej spoznati, še 
posebej, če potem iz njega delaš različne izdelke, na primer obloge ali 
kaj drugega. Pa z veseljem moraš delati … Seveda kdaj pride tudi do 
kakšnih težav, ko ni vse, kot bi moglo biti, ampak …

Medtem se nama pridruži Marjanova žena Veronika z vrčem domače li-
monade in jabolčnim zavitkom. Doda nekaj svojih misli, potem pa besedo 
spet prepusti možu.

Veronika: Kamen je kot živi ljudje, jaz sem nad njim res navdušena …
Marjan: Prej ni bila …
Veronika: Ga moraš spoznati, potem šele vidiš, da je res tako, kot da bi 
tudi kamen dihal … Na primer nagrobne plošče na pokopališču, poleti 
kar noter leze, se razteza, krivi, potem gre spet narazen … (Marjan za-
dovoljno kima.)

Gospa Veronika, očitno tudi vi obvladate kamnoseške prijeme?
Veste kaj, ko sem prišla sem, nisem ničesar vedela. Popolnoma ničesar! 
A so mi takoj dali v roke 'mašino' in sem morala kar začeti brusiti.

Očitno je res vključena vsa družina … Gospod Marjan, vaš oče je 
začel to družinsko kamnoseško tradicijo, zdaj pa jo vodi že tretja 
generacija?
Drži, oče je bil prvi, nato jaz. Kamnoseško obrt v pravem pomenu je 
prevzela moja hči Mateja, ki že dvajset let opravlja to delo z veseljem in 
ponosom. Oče je imel obrt do leta 1995, jaz sem jo opravljal kot popol-
dansko delo, zdaj pa sem že dvajset let v pokoju. Mateji sem bil nekaj 
časa mentor, takrat je bilo kar težko dobiti obrtno dovoljenje, zahte-
vana je bila določena poskusna doba. Pri odločitvi za izbor poklica je 
Mateji pomagala tudi arhitektka Capudrova iz Ljubljane, ki je učila na 
srednji gradbeni šoli in bila zelo navdušena nad Matejo in njenim zani-
manjem za kamnoseštvo. Poleg tega je bila Mateja potem na gradbeni 
šoli ves čas odlična, pa še punc je v tem poklicu malo, mislim, da sta 
samo dve. Ampak Mateja je zelo sposobna, malo tudi oblikuje, tako da 
je res 'padla' v kamen in v to delo.

Kakšno pa je sploh šolanje za kamnoseka?
Za poklic kamnoseka se lahko izučiš v Ljubljani na srednji gradbeni šoli, 
Mateja je najprej poklicno šolo naredila, potem pa še srednjo gradbe-
no, torej je tudi gradbeni tehnik. Potem je hotela še na gradbeno fakul-
teto, ampak so prišli otroci in oboje ni šlo.

Pa jo je kamnoseštvo zanimalo že prej, je morda že kot otrok stala 
zraven in vas opazovala pri delu, vam morda celo pomagala?
Mojega očeta je gledala pri delu. Zelo rada ga je imela in se je res prav 
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zanimala za to delo, tudi on je imel zelo rad njo in ji je velikokrat kaj 
pokazal. Starejša hči Irenca je šla na ekonomsko šolo, zdaj dela na banki 
v Ljubljani. Mateja je pa tu, na domačem dvorišču, videla, kako in kaj. 
Jaz je nisem silil v to delo, čeprav mi včasih reče, da sem ji jaz nekako 
svetoval, naj to dela … 'Ne,' ji odgovarjam, 'ti si videla, kako to poteka in 
se sama navdušila.' No, je pa zdaj zelo zadovoljna. Za žensko je kar tež-
ko to delo, tudi samo poslovanje ni enostavno. Veliko dela je, dobi tudi 
kakšno pomoč občasno, tudi jaz sem ji dosti pomagal. A večinoma dela 
sama, zdaj ima tudi stroje, na primer CNC stroje in podobno, ampak 
največ je še vedno ročnega dela in tudi to vse dela sama.

Verjetno so se v vseh teh letih, od takrat, ko je še delal vaš oče, pa 
do zdaj, ko se s tem ukvarja vaša hči, zelo spremenile tehnike dela, 
oprema?
Seveda, moderniziralo se je, recimo imamo dvigala, viličar, potem ima-
mo avtomatski stroj za rezanje kamna, CNC stroje za oblikovanje, glede 
tega je torej veliko boljše. Ampak je pa še vedno tudi veliko ročnega 
dela. Ona s tem nima težav, občasno sicer malo pojamra, tudi kakšna 
kriza pride. Težka stvar je, ampak ona je … Kako bi rekel … Trdna! Mi-
slim, ni fizično tako zelo močna, ampak ima prijeme, je žilava. Dobra je. 
In mislim, da bo to delala še naprej.

Ji vi še kdaj pridete kaj svetovat, pomagat?
Ja, seveda, ampak ona je že čisto samostojna. Včasih ji rečem 'veš, jaz 
imam tudi nekaj prakse, že od očeta, pa svojo, tako da ti me kar vprašaj, 
če je kakšna težava ...' A želi biti čimbolj samostojna. Kvečjemu s ka-
kšnim nasvetom ji še pomagam, sva kar povezana. Poleg tega znanja ni 
nikoli preveč, zato se ves čas dodatno izobražuje na različnih področjih 
in s svojim delom kamnu daje lepoto.

Verjetno so glavno delo kamnosekov bili in so še zmeraj nagrobniki?
Takrat, ko sem delal z očetom, se je večinoma delalo nagrobnike. Pa 
tudi okenske police, kuhinjske pulte … Smo pa takrat veliko delali 
tudi okenske police iz teraca. Teracerstvo in kamnoseštvo smo imeli 
pravzaprav. Koliko je bilo včasih prahu, ko smo delali robnike iz teraca, 
pa nobene maske, to se še zdaj pozna malo na pljučih, vsaj meni se 
je prilepil … Potem se je začel uporabljati še črn granit, afriški. Začeli 
smo tudi uvažati material, pa ga doma razrezali. Stroj je že bil za razrez, 
ampak veliko je bilo ročnega dela, včasih smo dobili kakšno pomoč so-
rodnikov. Mateja pa se zdaj pogosto loti tudi obnove spomenikov, ima 
posebno veselje do tega in odličen smisel za oblikovanje, tudi kakšen 
kipec naredi, kakšno sovo … Ampak vendarle ima dva otroka, veliko 
dela in ji tudi midva malo pomagava, kolikor je pač v najini moči.

Omenili ste obnovo starih spomenikov, kaj pa recimo čiščenje?
Tudi, prav zdaj recimo Mateja čisti spomenik Mrtva straža tu na Prevo-
jah, pri avtobusni postaji. Je imela kar dosti dela z njim, sicer ga ni pe-
skala, ampak ga je očistila z vodnim curkom. Če bi tak spomenik peska-
la, bi ga dodatno uničila, saj je to občutljiv kamen s Primorske, fiorito, je 
precej mehak in rad vpija vlago, pojavijo se mahovi ... Občina je naročila 
to čiščenje, tudi sicer Občina skrbi za spomenike in partizanska obelež-
ja, ampak, kot povsod, tudi za to običajno ni dovolj denarja. Se pa vsake 
toliko le naredi kaj takega in kaj obnovi. Naša Mateja ima res smisel za 
tako obnovo in tudi ni ji vseeno, če se kakšen star spomenik zavrže ali 
postavi nekam v kot. Ker se je pač tudi tisti, ki ga je izdelal, trudil.

Ker imate veliko izkušenj z obdelavo, tudi obnovo in čiščenjem ka-
mna, vas gotovo ljudje večkrat sprašujejo, kako očistiti nagrobnik, 
sploh pred 1. novembrom, pa tudi po njem, saj je potrebno odstra-
niti ostanke voska in podobno?
Seveda, veliko jih pride vprašat. Ko se na primer sprehajam po pokopa-
lišču, delati žal ne morem več toliko, me kdo ustavi in kaj vpraša. Kdaj 
komu posodim tudi posebne gobice za čiščenje, da malo povrhu pobru-
si. To lahko vsak naredi sam. Ali pa z vodo in bolj finim 'smirkovim' papir-
jem, to tudi svetujem. Ampak veste, kako je to, ponavadi je umazanija že 
v kamnu noter, tako da je najbolje vrhnjo površino strokovno prebrusiti, 
to je najbolj sigurna rešitev, pa je potem spet lepo za deset ali dvajset let. 

Česa pa recimo ne smemo delati s tem kamnom, kaj mu škodi?
Kamnu najbolj škodi, če ga brusiš s kakšnimi grobimi sredstvi, da še 
bolj odpreš pore in vlaga še hitreje in globlje noter pride. Malo po vrhu 
že lahko pobrusiš, ampak zelo na fino. Potem je priporočljivo kamen 
zaščititi, dobijo se razne emulzije, recimo za marmor, za peščenjak … 
Granit pa je bolje pustiti na miru. Sicer lahko zaradi sonca malo oksidira, 
ampak granit je trši.

Vaša hči Mateja je torej tretja generacija kamnosekov v vaši druži-
ni, ali tudi vnuki morda že kažejo kakšen interes za to obrt?
Pred kratkim je starejši vnuk, ki je star petnajst let, rekel 'ah, saj to bi 
pa kar šlo!' Vem, da je to težak poklic, ampak vseeno upam, da bodo 
mogoče tudi oni nekoč poprijeli za to delo, vsaj kdo od njih. Sami bodo 
videli, kakšna bo situacija, kaj vse to prinese s seboj. Tudi meni je oče 
rekel, da ne želi, da bi se jaz preveč 'matral' in naj raje izberem kakšen 
tak poklic, kot je električar. Saj sem delal kot električar, dobro mi je šlo, 
ampak na neki točki pač ni šlo drugače in sem mu začel pomagati. 
Ogromno je lahko naredil sam, začel je zjutraj ob sedmih in delal tudi 
do večera, do enajstih, ves čas je bil v tem poslu. Jaz sem mu pa veliko-
krat pomagal, občasno sva tudi kakšno stvar skupaj delala, tudi kakšne 
črke sem pobrusil. Saj ste slišali, včasih je morala še žena priskočiti in 
pomagati pri kakšni stvari, ko je bila prosta.

Še ena vaša velika ljubezen je narava, omenili ste že, da ste prav 
zaradi učne snovi o naravi imeli v šoli radi zemljepis in zgodovi-
no. Poleg tega ste postali tudi neke vrste naravovarstvenik, ob le-
tošnjem osemdesetem rojstnem dnevu pa ste dočakali, kar ste si 
dolgo želeli … 
Drži, sem ljubitelj narave in njenih znamenitosti, ki nas hranijo, negu-
jejo in zdravijo. Zato sem glede poseganja v naravo zelo občutljiv, ker 
se dogajajo razne stvari, ki se ne bi smele. Lep primer so Češeniško-Pre-
vojske gmajne, ki so prav letos maja, ko sem praznoval okrogli jubilej, 
postale zaščiten krajinski park. To me je res zelo razveselilo! Namreč te 
naše Prevojske gmajne so kot neka zaščita kraja, v tem predelu prevla-
duje rdeči bor, ki kljubuje vetru, snegu, tu ni vetrolomov in snegolo-
mov. To je neke vrste zaščita bivalnega okolja. Naša občina je tako kar 
zavarovana, tudi ko je veliko vode, gre vsa v zemljo ali odteče. Med le-
tošnjimi poplavami tako ni bilo nobenih težav. Poleg tega v teh gozdo-
vih raste osem ogroženih semenk in praprotnic. Med njimi teče potok 
Erjavec, ki privre iz globin kot ista izvirska voda. Gozd, voda in biotska 
raznovrstnost so pogoji za čisto ozračje, saj so čistilci onesnaženega 
zraka. Predvsem ogljikovega dioksida, srkajo ga in nazaj vračajo kisik, 
zato je tu dober zrak. Napovedujejo nam nadaljnje segrevanje ozračja 
in vremenske katastrofe, ti naši gozdovi pa so pljuča celotnega obmo-
čja. Prevojski ribniki so tudi del Nature 2000, ampak se je pred leti to 
kar malo spregledalo, ko so gradili poslovno cono, to so pač nepremič-
ninarji … Saj ne želim nikogar kriviti, a zdi se mi, da bi lahko kje drugje 
naredili te objekte. Ampak zdaj je, kar je. Upam, da s tem početjem ne 
bomo nadaljevali.

Ste bili takrat, ko se je ta poslovna cona gradila, aktivni na tem po-
dročju, ste bili morda član kakšne civilne iniciative?
Ja, takrat sem bil zelo aktivno proti gradnji. Ko so bili na občini predlogi, 
sem veliko sodeloval, pa še zdaj delamo na tem, da se vsaj ne bi naprej 
širila ta cona, da ostane, kot je. Res želim, da bi naravo tukaj ohranili, 
rdeči bor dobro kljubuje vsem neprilikam. Eni se pritožujejo nad ma-
hom, a če ne bi bilo maha, bi bila erozija. Ta narava tu vodo srka in ta 
voda potem priteče v obliki več studenčkov. Dobro poznam to, saj je 
bila tu moja mladost. Tu, v naši stari hiši, sem bil rojen, tu sem odraščal, 
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tukaj smo bili veliko s sošolci, več kot na Krtinskem hribu, nabirali smo 
gobe … Pred gradnjo je bilo tu okoli tudi veliko srnjadi, ko so gradili, 
pa sem videl ogromno povoženih srn. Saj so bile aktivne razne civilne 
iniciative, ampak nismo bili uspešni proti nepremičninskemu lobiju, 
ki je zelo močan. Veliko je bilo sestankov na občini, sem sodeloval na 
mnogih, ampak ni šlo … No, ampak zdaj je tu le nastal zavarovan kra-
jinski park in to je zame glavno. Dolga leta smo to čakali, letos pa se je 
končno uresničilo in zdaj lahko ostane, kolikor je pač še narave.

Ste bili kdaj aktivni v občinski politiki?
Prav v občinski ne, sem bil pa več mandatov v svetu Krajevne skupnosti 
Prevoje. Predsednik nisem želel biti, čeprav so bili tudi taki predlogi, 
ampak bil sem pa aktiven član. Tam smo vsi, levi, desni, vsi smo skupaj 
držali, pa velikokrat smo razne sklepe dajali na občino, a so tudi te pre-
slišali. Rad sem bil na tekočem z dogajanjem v okolici, drugače pa me 
politika ni zanimala. 

Ne vem, kako je na Prevojah, ampak marsikje se predvsem starejši 
pritožujejo, da so mlajše generacije premalo aktivne, da zdaj mla-
di samo vsak za svoje dobro skrbijo. Se tudi vam zdi, da so krajev-
ne skupnosti zdaj premalo aktivne?
Ja, saj to je škoda. Mislim sicer, da naša krajevna skupnost kar dela, člani 
so mladi, tudi moja hči sodeluje … Samo gotovo ni toliko aktivnosti 
kot nekoč, ko je krajevna skupnost na primer poskrbela, da se je širila 
elektrifikacija, imeli smo razne odbore, ves čas smo delali za dobrobit 
prebivalcev … Še vedno me zanimajo te stvari, ampak zdaj so mladi na 
vrsti, pač moraš naprej in jim prepustiti to. Mi pa seveda ni vseeno, če 
se dogajajo razne stvari, ki niso za dobrobit nas vseh.
Ob koncu najinega pogovora mi gospod Kotnik pove še, da prisega na be-
sede Sokrata: 'Bolje narediti malo na pravi način kot veliko stvari slabo.' In 
to je misel, ki bi si jo lahko za svoje vodilo vzel marsikdo. Gospod Marjan, 
vam pa še na mnoga leta!

besedilO in fOtO: andreja čOkl

Naročite kurilno 
olje na dom!

080 11 37

www.halo-olje.si info@halo-olje.si

odpiralni čas po dogovoru na 

031 587 893
Bernarda Hrovat Žibert s.p., PE;Stari trg 18, Lukovica

Prostoren prtljažnik (775 litrov)
Sistem kamer 360°
Navigacijski sistem NissanConnect in povezljive storitve 8LET

 
*

JAMSTVA

Novi Nissan Townstar
Prostoren in praktičen za vsa družinska doživetja

Odkrijte celotno ponudbo pri vašem prodajalcu Nissan

Kombinirana poraba goriva: 6,8 l/100 km. Emisije CO : 155 - 153 g/km. Emisijska stopnja: Euro6D Full. Emisije NOx: 0,0114 g/km. Emisije trdnih delcev: 0,00027 g/km. Št. delcev (x1011): 0,54. 
Ogljikov dioksid (CO ) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije iz prometa onesnažujejo zrak in tako pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti 
zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
*Podaljšano jamstvo 8 let vključuje 5 let jamstva oz. 160.000 skupno prevoženih kilometrov (3 leta tovarniške garancije in 2 leti podaljšanega jamstva Real Garant) in dodatna 3 leta podaljšanega jamstva Real 
Garant oz. 160.000 skupno prevoženih kilometrov, kar nastopi prej. Podaljšano jamstvo je storitev zavarovalnice Real Garant Versicherung AG in velja od izteka tovarniške garancije pod pogoji navedenimi 
v pogodbi o podaljšanem jamstvu in pogojih jamstva. Nissan si pridružuje pravico, da predčasno zaključi akcijo ali jo podaljša. Pridržujemo si pravico do napak. Slike so simbolne. Pooblaščeni uvoznik: GA 
Adriatic, d. o. o., Dunajska 22, 1001 Ljubljana. Več na nissan.si

Tržaška 108, 1000 Ljubljana - Tel: +386 (0)1 20 00 628, www.avtohisamalgaj.si
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32. pohod po poteh vojne za Slovenijo
7. septembra smo domžalski veterani izvedli že 32. tradicionalni pohod po poteh vojne za Slovenijo. Pridružili so se nam naši stanovski 
prijatelji iz Logatca, Vrhnike, Grosuplja, Ribnice, Kočevja in Ljubljane.

Tokrat smo se zbrali v središču Mengša. Obiskali smo lokacijo tajnega 
skladišča orožja pri Marku Trampužu. Izvedeli smo, da je bilo orožje pri-
peljano v nočnem času in to že v letu 1990. Orožje je kasneje služilo 
za oborožitev 1. voda jurišnega odreda TO 55. ObmŠTO Domžale. Vsa 
oborožitev je bila spravljena v kletnih prostorih, ki so jih letošnje avgu-
stovske poplave močno prizadele. Tam smo postavili novo obvestilno 
tablo.
Drugi postanek smo imeli v spodnjem delu Mengša, kjer je bil nekoč 
Mengros (podjetje za distribucijo pijač). Tudi tam je bilo tajno skladišče 
orožja. Nekdanji namestnik načelnika MSNZ (Manevrske strukture na-
rodne zaščite) Milan Narat nam je opisal način iskanja primernih tajnih 
lokacij, ki so vedno bile pri zanesljivih ljudeh. Da je temu res tako, govo-
ri podatek, da niti ena lokacija tajnih skladišč ni bila izdana, razen tista, 
ki je bila iz preventivnih razlogov zamenjana.
Zadnji postanek smo imeli pri Pirnatovih v Mengeški Loki, kjer je bilo 
v letih 1990 in 1991 ravno tako tajno skladišče oborožitve TO in MES 
(minsko-eksplozivna sredstva). Žal je gospodar Janez pred leti že pre-
minil. Da je res vse potekalo v tajnosti, nam je iz prve roke razložila vdo-
va Francka, ki je jasno odgovorila: »O tem takrat nisem imel pojma.« Na poti na Gobavico nad Mengšem.

Že od malega je Bernar-
da rada očku ustvarjala 
razne frizure in že takrat 
je vedela, da je frizer-
stvo njeno poslanstvo. 
V zadnjem letu je želja 
po samostojni poti do-
zorela do te mere, da 
je za uresničitev svojih 
sanj začela iskati ustre-
zen prostor, za katerega 
si je močno želela, da bi 
bil v domači občini.
Pri prvem ogledu loka-
cije na Starem trgu je 
začutila, da je to – to. 
V trenutku si je v mislih 
opremila prostor. Med 

kamnitimi obodi čudovite stare stavbe in pod stropom iz opeke je 
bila slika njene prihodnosti popolna. Bernarda pravi, da salon se-
daj izgleda točno tako, kot si je zamislila. Najbolj si želi zadovoljnih 
strank, katerim z veseljem prisluhne pri vseh njihovih željah.
Bernarda rada reče, da uživa v vsakem trenutku. Prosti čas pa najraje 
preživlja z ljubo družinico ter ob peki slaščic in med svojim rožicami.
Ob otvoritvi salona so se z njo veselili in nazdravili njeni sorodniki 
in prijatelji. Vsi trije otroci Lea, Maja in Anže mamico podpirajo in so 
zelo ponosni nanjo, prav tako kot njen mož Sandi. Včasih otroci de-
lajo družbo mamici v salonu in strankam za razvajanje skuhajo tudi 
kakšno kavico.
Oživitev in razširjanje podjetništva na Starem trgu v Lukovici je zelo 
dobrodošla. Želimo si še več pogumnih podjetnikov, ki predstavlja-
jo doprinos za našo občino. Bernardi pa želimo dober start in ostre 
škarje!

besedilO: MOjCa pUstOtnik; fOtO: arhiV bernarde hrOVat žibert

Nov Frizerski salon Bernarda v središču Lukovice
V Lukovici na Starem trgu, pri gostilni Furman, se je v mesecu septembru odprl nov Frizerski salon Bernarda. Naša sovaščanka Bernarda 
Hrovat Žibert iz Krajnega Brda se je pogumno podala na samostojno podjetniško pot.

Noč čarovnic
Priznati moramo, da nad novodobnimi prazniki nismo vsi enako navdušeni. Od vseh so zagotovo trgovci tisti, ki jim prazniki prinašajo 
dobičke. Noč čarovnic smo sicer vzeli za naš praznik, a smo ga uvozili kot še kar nekaj drugih praznikov. Naš domači praznik, podoben 
noči čarovnic, je pust, ki je prisoten že od nekdaj. Zakaj potem rabimo še noč čarovnic?

Zaključek štiriurnega pohoda pa je bil na Mengeški koči, kjer smo ob 
malici posedeli in strnili vtise, ki so se nam porajali ob samem dogodku.

besedilO in fOtO: janez gregOrič

Pustimo ob strani dejstvo, da noč čarovnic izvira iz Irske in Velike Brita-
nije, ko so Kelti praznovali začetek najtemnejšega dela leta. Verjeli so, 
da se v noči iz 31. oktobra na 1. november zbudijo duhovi vseh umrlih 
in se vrnejo na zemljo. Pri nas so praznik izkoristili trgovci, tako kot tudi 
druge, saj so že mesec dni prej ponujali različne kostume ter buče raz-
ličnih velikosti. Seveda je v dneh pred praznikom poskočila tudi cena 
buč.
Pri nas se na noč čarovnic otroci ne našemijo in ne hodijo od hiše do 
hiše po sladkarije, ampak z veseljem izrezujejo buče. Ob tem se zabava-
jo in ustvarjajo kreacije, vredne malih mojstrov in ogleda. Tako se majh-
ni in malo večji seznanijo tudi z umetnostjo, ki prinese nekaj užitkov 
tudi sosedovim prašičem. Zato si prihodnje leto pazljivo oglejte svetle-
če buče za cesto, mogoče odkrijete kakšno prav posebno umetniško 
izrezano.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek
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Golčaj 2023: Kot žrtve ste padli v borbi za nas
Številnih komemoracij ob dnevu spomina na mrtve, ki jih krajevne organizacije za vrednote narodnoosvobodilnega boja pripravijo na 
Golčaju, se vedno radi udeležijo obiskovalci iz vseh občin nekdanje skupne domžalske občine, organizatorja pa sta združenji borcev za 
vrednote NOB Domžale in Lukovica.

S slovesnostjo se ob spomeniku, na katerem je napis: »Iz krvi prelite 
vam junakom šestnajstim svoboden narod vence spleta«, spomnijo 
borcev Radomeljske čete, ki so padli 28. oktobra 1941, po izdaji in na-
padu sovražnika na Golčaju, na spominski plošči pa so zapisana še ime-
na šestih padlih v zadnji sovražnikovi ofenzivi blizu Golčaja.

Ob spomenik so položili vence, prižgali sveče ter prisluhnili predsednici 
Združenja borcev za vrednote NOB Občine Domžale Barbini Skok, ki 
je spomnila na 28. oktober 1941, na izdajo in hrabrost borcev Rado-
meljske čete, ki so se borili za obstoj, za domovino, slovenski jezik, za 
svobodo slovenskega naroda in bili med prvimi v Evropi, ki so se uprli 
sovražniku. Poudarila je, da smo jim hvaležni, da smo nanje ponosni ter 
da v naših spominih živijo naprej. Opozorila pa je tudi na negotovost 
današnjega in jutrišnjega dne ter poudarila, da moramo vsi na svetu 
narediti vse, da ohranimo mir kot največjo vrednoto.
V kulturnem programu smo prisluhnili pihalnemu kvartetu, ki je zaigral 
pesmi Kot žrtve ste padli v borbi za nas in partizansko po Jezeru bliz 
Triglava, pesmi Lipa zelenela je in Mrzel veter tebe žene so zapeli učen-
ci in učenke Podružnične osnovne šole Blagovica, ki sta jih za nastop 
pripravili mentorici Nika Leskošek in Andreja Pirc. Prisluhnili smo mladi 
violinistki, posebej ganljiv pa je bil nastop pesnice in pevke Silve Kosec, 
ki se je s pesmijo Oj, rožmarin spomnila svojega očeta, ki je padel na 
Golčaju.
Ob koncu se je vsem, tako nastopajočim kot praporščakom ter ude-
ležencem lepe spominske slovesnosti, zahvalil predsednik Združenja 
borcev za vrednote NOB Lukovica Marjan Križman.

besedilO in fOtO: zb za VrednOte nOb Občine lUkOViCa

Jesenska pesem Šentviškega zvona
Le zvoni zvon z visokih lin,
le zbujaj mi na dom spomin ...

MePZ Šentviški zvon je z letošnjim tradicionalnim letnim koncertom zazvonil in zazvenel v Jesensko pesem, v nedeljo, 22. oktobra, v 
Kulturnem domu Antona Martina Slomška. Splet letošnjih neobvladljivih večplastnih in zastrašujočih razsežnosti je vendarle presijala 
najmočnejša govorica duše, moč glasbe, moč pesmi z vsem svojim ognjem hrepenenja, lepote in večnih sanj, ki premikajo zgodovinske 
silnice.

Dovoliti si sanje sredi kaosa in brezupa, sanjati boljši svet in boljšega 
človeka za nove generacije novega tisočletja. Kajti najprej se porodijo 
sanje, vsajene v človeški genom in iz sanj, ki prižigajo ogenj hrepenenja 
in potrebo po Lepoti. S tem edinim orožjem vzklijejo zametki duha za 
novi svet.
Ta ogenj je zbor prižigal z zborovodjema Špelo in Matevžem Kinkom 
v dveh programskih sklopih: s preprostimi ljudskimi in ponarodelimi 
pesmimi v različnih priredbah, tudi priredbe Slavka in Vilka Avsenika; 
v drugem delu pa je bil vodilni motiv ljubezen do domovine v klasič-
nih in sodobnih priredbah sodobnih avtorjev. Zadnji, sklepni del je 
zaznamovala črnska duhovna glasba, ki v današnjem prostoru in času 
s posebno močjo vere, upanja in ljubezni temelji na sanjah vizionarja 
Martina Lutra Kinga, ki je svoje videnje sveta plačal z največjo osebno 
žrtvijo in izobčenjem, pa je vendar dosanjal in zasejal zrna resnice.
Zbor je v polni zasedbi dosegel harmonično zlitje glasov, ki ga je zazna-

movala vokalno-instrumentalna glasba kvalitetnih izvajalcev. Nedeljski 
večer so sooblikovali instrumentalisti: Doroteja in Karolina Kink z violi-
no, Jaka Drobne s kontrabasom, Žiga Svetlin s harmoniko in Ana Sto-
schitzky na klavirju. Program je odseval svetlobo upanja in resnice in po 
komentarjih poslušalcev visoko stopnjo glasovnih razponov mladih, 
med njimi številnih glasbeno profesionalnih instrumentalistov, solistov 
in pevcev, ki bodo dosanjali svoje pevske sanje v svoji poklicni karieri. 
Tako je Šentviški zvon z izjemnima in predanima zborovodjema visoka 
šola amaterskega petja, ki vsakokrat preseneča z visoko pevsko kulturo, 
glasovno zmogljivostjo, prepoznavnim zvenom in programom, prila-
gojenim za vsako uho, namenjenim ljudem za ure sprostitve, razvedri-
la in duhovno hrano. Za pobeg v svet lepote in dotika umetnosti, kar 
vsakdo potrebuje za svoj notranji mir in smisel.
Prevelik je seznam vseh tihih, nevidnih sodelavcev in podpornikov, ki 
s kamenčki gradniki ustvarjajo ta čudoviti zborovski mozaik. Ta ekipni 
medgeneracijski duh požrtvovalnosti in dragocenih ur. Številni moral-
ni meceni, podporniki, ki jim je mar za kulturni utrip domače Občine. 
Občina Lukovica vedno pokaže razumevanje in spremlja naš razvoj. 
Pa estetski scenaristi (oder je jesensko okrasila kar naša pevka Bilka 
Demšar), tehnični mojstri in vsi, ki vedno poskrbijo za topel sprejem, 
prigrizek in prijetno počutje. In seveda vse priznanje naši navdihujoči 
predsednici zbora Andreji Volf, ki skupaj s podpredsednikom Darkom 
Stupico poskrbi za številne nastope in gostovanja.
Konec novembra nas tako čaka vikend intenzivnih pevskih vaj, tokrat 
kar v domači šentviški dvorani, vmes pa bomo »skočili« še v Šempeter 
v Savinjski dolini, kjer bo v soboto, 25. novembra, prvič po obdobju 
epidemije potekalo srečanje pevskih zborov Zvonov Slovenije.
V imenu Zvona naj vsakemu posebej velja najlepša beseda: HVALA! 
Hvaležnost naj pozlati vaš čut pripadnosti skupnosti.
Hvala vam, naši zvesti poslušalci, ki dihate in sanjate z nami.

besedilO: MOjCa stOsChitzky; fOtO: arhiV šz
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Po zaslugi ansambla, ki je igral različne skladbe za vse okuse in poleg 
ostalih inštrumentov še na ustno harmoniko, ki ni ravno pogost in-
štrument pri ansamblih, je bil tokratni sejem res živahen. Tudi tokrat 
je držal rek, da po dežju posije sonce, saj nas je na dan sejma priča-
kalo lepo vreme, ravno pravšnje za obisk sejma v Lukovici. Čeprav je 
mnoge sejmarje in obiskovalce večerno neurje odvrnilo od obiska, je 
bil sejem dobro obiskan.
Stojnice blagovne znamke Zakladi Črni graben so sedaj že nekaj let 
postavljene okoli vodnjaka, drugi ponudniki pa so bili okrog njih. Po-

leg sezonske zelenjave, mesnih in mlečnih izdelkov smo lahko tokrat 
tako pri Cirerju kot pri čebelarstvu Križman in pri Prvinšku iz Zavrha 
pri Trojanah kupili tudi med. Svoje mesne izdelke sta ponujali kmetiji 
Pr'Cesarju in Pr' Soud ter Gostilna pri Bevcu. Vsi z obvezno pokušino, 
da se ni kupilo mačka v žaklju.
In če so se moški malo dlje zadržali na sejmu, predvsem zaradi čebelar-
stva Cirer, ki je ponujal tudi oplemeniten med za moške, so se svojim 
boljšim polovicam lahko prikupili z nakupom kakšne kuhalnice ali res 
lepe deske za rezanje kruha, mesa in drugih dobrot. Tisti malo bolj pre-
frigani so se ustavili kar pri stojnici WoodCo in kupili kakšen lep uhan-
ček – ne le enega, dva seveda. Tudi lončena posoda je lahko darilo, a 
ne le to, tudi zelo uporabna je, zato jo je kar nekaj obiskovalcev kupilo 
in odneslo domov, saj bodo tu kmalu prazniki, ko bo zadišalo po potici.
In ker je že jesen, si je treba priskrbeti tudi ozimnico, za kar je poskr-
belo sadjarstvo Klopčič iz Trnovč, ki je ponujalo kar nekaj vrst jabolk. 
Če si niste priskrbeli vitaminov za zimo na sejmu, se lahko oglasite pri 
njih doma v Trnovčah. Da nas ne bo zeblo v noge, smo lahko kupili 
nogavice iz Polzele in to brez elastike.
Na sejemskem prostoru se ponovno srečamo na Peregrinovem sej-
mu prihodnje leto v aprilu, do takrat pa lahko ob sobotah obiskuje-
mo Rokovnjaško tržnico v središču Lukovice, kjer ponudba domačih 
izdelkov in pridelkov ni tako majhna.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek

Lukov sejem v Lukovici
Turistično olepševalno društvo Brdo - Lukovica je poskrbelo, da je bil letošnji utrip Lukovega sejma v Lukovici živahen, saj so k so-
delovanju povabili Mengeške sejmarje, ki so na čelu z Marjanom Urbanijo in Hervinom Jakončičem naredili vzdušje, ki si ga sejem 
in Lukovica zaslužita.

Pohod na Menino planino
Prebudilo nas je lepo nedeljsko jutro. Nadeli smo si pohodna obla-
čila in čevlje ter se podali na Menino planino, da se naužijemo le-
pot, ki nam jih ponuja ta planina v jeseni.

Kar nekaj pohodnikov nas je zagrizlo v pot, ki smo jo začeli na Bibi pla-
nini. Tam nas je pozdravila oskrbnica koče in seveda, kot se spodobi 
za začetek poti, ponudila tudi nekaj za zdravje. Po kaki uri hoda smo 
zagledali planinski dom na Smrkovcu.
Po nekaj urah pohajkovanja po tej lepi planini smo se počasi odpravili 
proti domu in se okrepčali v znani tuhinjski gostilni, kjer smo še nekaj časa 
namenili druženju in pogovoru o preteklih pohodih po naši lepi Sloveniji.
Vsem pohodnikom hvala za udeležbo in se že veselimo novega poho-
dniškega druženja.

besedilO in fOtO: jankO kUhar

Mažijev grič z dobrodelno 
noto Guštija in Tomija
Jesen so na Mažijevem griču ob Gradiškem jezeru široko pozdra-
vili z dobrodelno noto Mihe Guština - Guštija in Tomija Megliča iz 
znane glasbene skupine Siddharta, ki sta v soboto, 14. oktobra, 
ustvarila odlično vzdušje s svojim glasbenim dialogom '1na1', s 
prodajo kart in zahvaljujoč sponzorjem ter obema prvakoma slo-
venskega koncertnega rocka, ki sta se za dober namen odrekla ho-
norarju, pa je organizator – Zavod Vrba in sonce zbral 8.700 evrov 
za družino iz Lukovice, ki je v avgustovskih poplavah izgubila hišo.

Dogodek je obiskala tudi mag. Olga Vrankar, županja Občine Lukovica, 
kjer so tudi uradno odprli namenski račun za prostovoljne prispevke 
za družino Primoža Nakrsta, lukoviškega občana, ki je zaradi uničujoče 
ujme v Savinjski dolini izgubila svoj novi dom, s čimer so ostali brez 
vsega, kar so imeli. Varen in topel dom pa potrebuje tudi najmlajši član 
njihove družine, komaj 7-mesečni fantek. Zbrani znesek v višini 8.700 
evrov, kot jih je prinesel dobrodelni butični koncert Tomija in Guštija, s 
katerim so tudi sklenili koncertno sezono na Mažijevem griču, je bil že v 
ponedeljek, 16. oktobra, nakazan na namenski bančni račun.
Velika zahvala za podporo gre tudi sponzorjem, in sicer podjetjem Sie-
mens Energy, SunContract, Marche gostinstvo in AMZS ter AMD Luko-
vica, Združenju Sazas za koncertni del dogodka, lokalni pekarni Srček 
za podporo kostanjevemu pikniku.

besedilO: alenka lena klOpčič; fOtO: zaVOd Vrba in sOnCe
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Paliativna oskrba ali evtanazija?
Bo evtanazija postala nova človekova pravica? Bomo uzakonili nekaj, kar je stoletja veljalo za umor in kaznivo dejanje in s tem spodko-
pali temeljna humanistična, etična, filozofska in verska načela? Bo Hipokratova prisega obstala kot zaveza zdravnikov službi življenja?

O številnih dilemah, povezanih z vprašanjem evtanazije oziroma o pre-
dlogu Zakona o pomoči pri prostovoljnem končanju življenja, ki je vlo-
žen v parlamentarno obravnavo, sta v petek, 10. novembra, spregovori-
la s. Emanuela Žerdin, sodelavka Ljubhospica, in prof. dr. Pavel Poredoš, 
zdravnik, član Komisije RS za etična vprašanja in preds. Slovenske medi-
cinske akademije. Župnija Brdo in občinski odbor Nove Slovenije – kr-
ščanskih demokratov sta pogovor, ki ga je moderiral dr. Anton Meden, 
organizirala z namenom predstaviti strokovne argumente, ki ovržejo 
trditve predlagateljev zakona, da bi moral človek v sodobni družbi ime-
ti pravico, da se svobodno odloči, kdaj bo umrl.
Osnovna naloga zdravnika je, da zdravi, njegova dolžnost, da ohranja 
življenje. To seveda pomeni tudi lajšanje bolečin in trpljenja do trenut-
ka, ko aktivno zdravljenje ni več smiselno; takrat govorimo o opustitvi 
zdravljenja in človeka prepustimo v paliativno oskrbo. Medicina je da-
nes tako napredovala, da lahko uspešno lajša zadnje trenutke bolnih. 
Zato zdravniki in vse zdravniške stanovske organizacije ostro zavračajo 

evtanazijo, sicer pa k sodelovanju pri pripravi predloga Zakona o po-
moči pri prostovoljnem končanju življenja sploh niso bili povabljeni. 
Predlog je spisala kar civilna družba, brez poglobljene razprave in s skli-
cevanjem na že uzakonjeno prakso v nekaterih evropskih državah, kjer 
evtanazija zajame ne le na smrt bolne, temveč tudi osebe s posebnimi 
potrebami in invalide, celo mladoletne osebe.
Gotovo je obdobje umiranja izjemno težko, pa vendar marsikdaj tudi 
hudo bolni pravijo, da še nikoli niso tako intenzivno živeli kot v tem 
času, ko so se močno zavedali, da je njihov čas na tem svetu omejen in 
da jim je vsak dan podarjen. S. Emanuela, predana hospicu, je nanizala 
številne pretresljive trenutke bolnikov v paliativni oskrbi, ki so bili hva-
ležni za vsak dan življenja. Nikoli je noben bolnik ni prosil za odrešitev z 
usmrtitvijo, prav tako dr. Poredoša ne.
Zato je toliko bolj nerazumljivo, s kakšno lahkotnostjo osvobojeni 
človek jemlje življenje in smrt v svoje roke. Namesto da bi vse napore 
vlagali v lajšanje trpljenja starostnikov z novimi možnostmi oskrbe v 
prijaznem okolju in zagotavljali pogoje za paliativno oskrbo neozdra-
vljivo bolnih, družba išče nevarne rešitve, ki spodbujajo k samousmrti-
tvi. Če bi zagotovili sredstva in pogoje za paliativno oskrbo (dejavnost 
hospica tudi za pomoč na domu), potem bi lahko rekli, da smo huma-
na družba, sočutna in solidarnostna do najšibkejših. Lahko bi rekli, da 
iščemo rešitve v napačni smeri, saj uvajanje evtanazije odpira široka 
vprašanja, ki bodo vplivala na celotni družbeni odnos do zadnje člove-
kove svetosti in do same starosti, s tem pa se kot družba odmikamo od 
spoštovanja koncepta človekovega dostojanstva. Življenje ni več sveto 
in nedotakljivo, kajti razvajena moderna družba starejše, bolne in inva-
lide vedno bolj potiska na rob družbe. Postajajo odveč in veliko stanejo.
Pa se kdaj vprašamo, kako bomo razmišljali sami, ko bo prišel naš čas? 
Verjetno takrat vprašanja ne bodo dobila enostavnega odgovora. Člo-
vek je res globoko zabredel in padel v vrtince degeneracije in razkroja 
tisočletnih vrednot, ki so ustvarile najvišjo civilizacijo, ki je iskala smisel 
življenja in smrti.
17. člen Ustave RS pravi, da je človekovo življenje nedotakljivo. In tako 
mora ostati!

besedilO: MOjCa stOsChitzky; fOtO: dragO jUteršek

Predavanje 'Zdrav otrok, sreča staršev, družine in družbe' in 
podelitev priznanj
Na petkovo popoldne, 10. novembra, je odbor Rdečega križa Blagovica - Češnjice v sejni sobi gasilskega centra v Blagovici organiziral 
dogodek z zanimivim predavanjem in podelitvijo priznanj za dolgoletne krvodajalce.

V goste je odbor povabil gospo Irmo Markovšek, patronažno sestro, ki 
je na temo 'Zdrav otrok, sreča staršev, družine in družbe' predavala o 
tem, kako lahko tudi širša družina in družba, ne le starši, pripomoreta 
k bolj zdravim otrokom. Dotaknila se je obdobij od novorojenčka do 
mladostnika na področjih prehranjevanja, bolezni, cepljenja, odnosa 
otrok do novodobne tehnologije itd. Kot vsa njena predavanja je bilo 
tudi to polno zanimivosti in poučnih ter uporabnih informacij.
V drugem delu druženja je potekala slavnostna podelitev priznanj dol-
goletnim krvodajalcem, ki jih je podelil gospod Brane Kosmač, predse-
dnik območnega združenja Rdečega križa Domžale. To plemenito deja-
nje, ki marsikomu pomaga, morda celo reši življenje, so nekateri opravili 
20-krat, nekateri 30-krat, gospa Damjana Urankar pa je kri darovala celo 
več kot 50-krat. Dobitnikom priznanj še enkrat iskreno čestitamo!
Ob koncu dogodka so se obiskovalci lahko še nekoliko zadržali v sejni 
sobi gasilskega centra, malo poklepetali in se posladkali s trojanskimi 
krofi. Gostinskemu podjetju Trojane se ob tem zahvaljujemo za spon-
zorstvo, gasilcem iz Blagovice pa za uporabo prostorov.
Rdeči križ s svojo vizijo stremi k boljšemu in kvalitetnejšemu življenju 
posameznika in družbe. Številni že obstoječi člani s svojimi dejanji do-
prinašajo k uresničevanju te vizije, se pa vedno znova veselimo tudi no-
vih članov in krvodajalcev, zato ste lepo vabljeni v naše vrste.

besedilO: MarUša Urankar; fOtO: rk blagOViCa - češnjiCe
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Razburljivo sestavljanje in igranje z Ravensburgerjevimi Exit 
Escape puzzli v Rafolčah
Praznični torek, 31. oktobra 2023, je v Rafolče prinesel navdušujoče sestavljanje in izmenjevanje puzzlov, ki je potekalo v brunarici ŠTD 
Rafolče. Idejo o sestavljanju puzzlov je predlagala Mojca Godec, kar je pohvalna iniciativa za aktivacijo mladih. Mladi in manj mladi so 
skupaj preživeli čas ob ljubiteljskem sestavljanju, pri čemer so bili v ospredju Ravensburgerjevi Exit Escape puzzli.

Ti puzzli so unikatna serija iger v obliki sestavljank, ki združujejo elemente 
sestavljanja in reševanja ugank. To je tudi izziv, ki zahteva logiko, intenziv-
no razmišljanje in sodelovanje med igralci. Vsaka igra ima svojo zgodbo in 
temo, od pobega iz zapuščene hiše do raziskovanja skritega otoka ali labo-
ratorija, tudi ob pomoči kartic z namigi, zemljevidi …, kar je nudilo igral-
cem edinstveno doživetje, pri čemer so nekatere sestavljali celo dvakrat.
Udeleženci so se po kosilu vrnili, da bi rešili še zadnji dve sestavljanki, kar 

priča o strasti in vzdušju med udeleženci. V kotičku za izmenjavo so obi-
skovalci pustili svoje sestavljanke, ki so jih z veseljem zamenjali z drugimi.
Posebno čast pa je dogodku dodala udeležba Janette Perne, ki je sep-
tembra letos Slovenijo zastopala na svetovnem prvenstvu v sestavlja-
nju puzzlov v Španiji. Njena prisotnost je bila navdihujoča za vse, ki so 
se srečali z njo in uživali v skupnem sestavljanju.
Dogodek se je zaključil z vabilom k ponovnemu srečanju, ki bo v 
nedeljo, 3. decembra 2023, z druženjem z družabnimi igrami in v 
torek, 26. decembra 2023, s sestavljanjem puzzlov, obakrat s pričet-
kom ob 10. uri.
Obetajo se novi izzivi, nova doživetja in še več sestavljank, ki bodo združile 
ljubitelje te oblike zabave. Exit Escape puzzli so nedvomno postavili Rafol-
če na zemljevid ljubiteljskih sestavljavcev in ponudili nepozabno izkušnjo.

besedilO: ViktOr jeMeC

Udeleženka svetovnega prvenstva v sestavljanju puzzlov v Španiji Janette Perne (druga z desne). 
(Foto: Mojca Godec)

Zahvalna nedelja – dan hvaležnosti in zakonske zvestobe
Na zahvalno nedeljo, 5. novembra, je bilo v farni cerkvi sv. Petra v Blagovici še posebej slovesno. Nismo se zahvaljevali samo za vse pre-
jete darove narave, ampak smo obhajali tudi zakonske jubilante in se z njimi veselili.

Vabilu se je odzvalo sedem parov, ki imajo za seboj od 15 do 50 za-
konskih let. V slovesnem sprevodu ob mogočni spremljavi orgel jih je 
domači župnik Drago Markuš z ministranti pospremil do oltarja.
Vsak zakon je zgodba zase, edinstvena in neponovljiva. Praznovanje 
obletnice poroke pomeni spoštovanje zveze med možem in ženo, ki je 
bila takrat dana pred Bogom. Pričuje o veličini zakramenta sv. zakona 
in je hkrati vir navdiha vsem mladim in tistim, ki se še odločajo, da se 
pogumno podajo na to pot.
Po nagovoru je župnik povabil zakonske jubilante pred oltar, kjer je 
vsak par posebej blagoslovil. Za spomin na ta dogodek so dobili še 
majhno pozornost, ostali verniki pa smo mogočnost trenutka nagradili 
z aplavzom. 
V nadaljevanju sv. maše smo skupaj prosili Boga, naj slavljencem na-
kloni še obilo Božjega blagoslova, trdnega zdravja in družinske sreče 
na nadaljnji skupni poti. Nedeljsko slovesnost je polepšalo tudi ubrano 
petje domačega otroško-mladinskega zbora pod vodstvom Monike Ju-
van in organista Robija Juvana. Po končanem bogoslužju je na dvorišču 
pred cerkvijo sledilo druženje ob jedači in pijači ter izrekanje čestitk 
zakonskim jubilantom.
Ker je zahvalna nedelja praznik hvaležnosti, je prav, da se zahvalimo ne 
le za letino in pridelke, ampak tudi za darove, kot so svoboda, dobrota, 
dom, vera in medsebojni odnosi – stvari, ki niso samoumevne. Zato se 
moramo ob tej priložnosti iskreno zahvaliti tudi župniku Dragu Mar-
kušu, ministrantom, pevcem in organistoma, katehetinjam, ključarjem, 
članom ŽPS, čistilcem in krasilcem cerkve, mežnarjem, animatorjem in 

ostalim župljanom. Vsak izmed njih s svojim sodelovanjem, trudom in 
požrtvovalnostjo prispeva, da župnija diha in živi svoje poslanstvo!

besedilO: Malči leVeC; fOtO: UrOš VadjUneC

Sestavljanje puzzlov je miselna igra za mlade in starejše. (Foto: V. Jemec)
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135 let PGD Prevoje
Kako pomemben segment v slovenski družbi so gasilci, smo se lahko vsi prepričali ob letošnjih poplavah ali lanskem požaru na Krasu. 
Plemenito gasilsko poslanstvo ima v zgodovini slovenskega naroda zelo pomembno mesto in tudi naši kraji pri tem niso izjema. 

Letos prevojski gasilci praznujejo častitljiv jubilej – 135 let svojega obstoja. 
V počastitev praznika so organizirali gasilsko reševalno vajo, na kateri je 
sodelovalo sedemdeset gasilcev iz desetih gasilskih društev, s petnajstimi 
vozili iz treh gasilskih zvez. Poleg tega so nedavno, konec oktobra, organi-
zirali tudi dan odprtih vrat, ki je prav tako kot omenjena vaja privabil veliko 
število ljudi. Obiskovalci so skozi oba dogodka lahko na lastne oči spoznali 
vse v zvezi z delovanjem gasilcev in gasilstva na Prevojah pri Šentvidu.
Ob koncu 19. stoletja, leta 1888, je bila na pobudo Janka Kersnika usta-
novljena Gasilska četa Brdo. Lokacija tega doma je bila na Maklenovcu. 
Tako je bilo vse do leta 1948, ko se je na skupščini dotedanja Gasilska 
četa Brdo preimenovala v GD Prevoje, ki je postalo tudi njen legitimni 
pravno-formalni naslednik.
Za začasni dom so izbrali nekdanjo mlekarno v Šentvidu, leta 1955 pa 
so nekaj metrov stran, na mestu, kjer stoji sedanji dom, zgradili novega. 
Nova pridobitev je pomenila še večji razmah gasilstva na Prevojah in 
okolici. Z leti sta sam dom in njegova opremljenost rasla in posledično 
se je članstvo v PGD Prevoje množilo.
V zadnjih dobrih tridesetih letih pa je intenzivnost rasti društva še toliko 
bolj izrazita. Za vozila, dom in ves ostali inventar člani PGD Prevoje re-
snično zgledno skrbijo in so lahko tudi s tega vidika zgled in ponos vsem.
V društvu se že vrsto let odlično dela tudi z mladimi, ki na najrazličnej-
ših gasilskih tekmovanjih po Sloveniji osvajajo najvišja mesta.
V imenu občinskega glasila Rokovnjač prevojskim gasilcem iskreno če-
stitam za ta častitljiv jubilej. Poimensko v tem prispevku nismo omenjali 
nikogar izmed gasilk in gasilcev, ki so pripomogli k rasti in razvoju dru-
štva. Iz dveh razlogov – ker bi za to potrebovali dobesedno cel izvod na-
šega glasila in ker ne bi bilo pošteno, če koga nehote izpustili. Gasilstvo je 

namreč kolektivno poslanstvo in je sleherni kamenček v mozaiku enako 
pomemben, zaslužen za vse to, kar je danes PGD Prevoje.
Cenjeno Prostovoljno gasilsko društvo Prevoje – vse dobro v vašem na-
daljnjem delu in naj vas tudi v bodoče vaš zavetnik sv. Florijan varuje in 
spremlja na vseh vaših poteh.
Vsem občankam in občanom pa prijazen apel – podprite naše gasilce, 
kolikor je seveda v vaših močeh. Bodisi skozi nakup koledarja, obiska 
njihovih veselic ali na kakršnekoli drug način. Saj s tem, ko pomagate 
njim, v prvi vrsti pomagate sebi, vsem nam. Nikoli ne smemo namreč 
pozabiti, da so prav gasilci tisti, ki nas rešujejo iz vsakodnevnih situacij, 
katerih je, kot smo že v uvodu omenili, žal iz leta v leto več.
Srečno PGD Prevoje in kot pravi vaš gasilski pozdrav – NA POMOČ!

besedilO: gregOr berleC; fOtO: arhiV pgd preVOje

Pri nas je vsak dan nekaj novega – pester in živahen začetek 
novega šolskega leta 2023/2024
Obrazi študentk in študentov Društva Lipa, Univerze za tretje življenjsko obdobje Domžale, in tudi njihovega vodstva so ob začetku 27. 
šolskega leta zadovoljni in nasmejani. Že september jim je namreč prinesel vrsto aktivnosti, s katerimi so popestrili začetek šolskega leta 
ter vabili vse, da se jim pridružijo, saj bodo kljub začetku novega šolskega leta veseli prav vsakogar, ki se jim še želi pridružiti. Predsta-
vljamo nekatere aktivnosti, izvedene v septembru in oktobru. 

Sredi septembra je bila v Čebelarskem centru Slovenije na Brdu pri 
Lukovici odprta razstava izdelkov študijskih krožkov Društva Lipa. S 
svojim igranjem sta jo popestrili glasbeni skupini Sončnice in Tempo, z 
vzpodbudnimi besedami pa predsednik Društva Lipa Marjan Ravnikar 
in podpredsednik Čebelarske zveze Slovenije Marko Alauf. 
Kot je na spletni strani društva zapisala Mirjana Kavčič, se je v začetku 
oktobra v Krajevni knjižnici Daneta Zajca v Moravčah nadaljevalo poto-
vanje razstave SLOVENIJA V ČIPKI. Čestitke umetnicam! Razstava je bila 
na ogled do 2. novembra 2023.
Zelo zanimivo je bilo na predstavitvi študijskih programov, ki so jo po-
lepšali z nastopom glasbenih skupin. Dogodek so poimenovali »Do-

brodošli na plac« in se z njim pravzaprav pripravili na dneva odprtih 
vrat Društva Lipa, Univerze za tretje življenjsko obdobje, ki sta potekala 
18. in 19. septembra v prostorih društva. Posebno skrb so namenili no-
vim programom, hkrati pa še enkrat poudarili, da je Univerza za tretje 
življenjsko obdobje Domžale namenjena odraslim, ki vstopajo v tretje 
obdobje življenja in ga želijo aktivno preživljati. V društvu lahko prido-
bivate ali obnavljate znanje tujih jezikov, se udeležujete kulturnih do-
gajanj in delavnic, v športno rekreativnih skupinah poskrbite za svoje 
fizične sposobnosti, na zanimivih strokovno vodenih izletih pa si ogle-
date kulturne, naravne in zgodovinske zanimivosti doma in v tujini.
V Kulturnem domu Groblje je sledilo slovesno odprtje razstave slik, 
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Stikov dan Catana uspel za čisto desetko
V soboto, 4. novembra 2023, smo člani Mladinskega kluba Stik organizirali že 2. turnir v družabni igri Catan. Na turnirju je sodelovalo 
kar 32 tekmovalcev z vseh koncev Slovenije, ki so skupaj z nami ustvarili res nepozaben dan, poln prijetnih vtisov. To pomeni, da je na 
turnirju sodelovalo skoraj trikrat več tekmovalcev kot na lanskem uvodnem turnirju, brez članov MK Stik, na kar smo resnično ponosni.

Preden pa se razpišemo o samem dogajanju na turnirju, pa se najbrž 
mnogi izmed vas sprašujete, kaj za vraga Catan sploh je in zakaj se pri 
tej igri sploh gre? To je ena izmed najbolj popularnih družabnih iger, ki 
jo je leta 1995 ustvaril Nemec Klaus Teuber. Od nastanka igre je bilo po 
vsem svetu prodanih že več kot 40 milijonov izvodov. Veliko oboževalcev 
pa ima igra tudi v Sloveniji. Najlažje bi jo opisali kot nekakšno simulacijo 
kolonizacije nenaseljenega otoka za 3 do 4 igralce, kjer vsak s pomočjo 
surovin razvija svojo civilizacijo. Zmaga tisti, ki prvi doseže 10 točk. Če pa 
bi igro radi podrobno spoznali, vas vabimo, da se nam pridružite pri igra-
nju v naši mladinski sobi v občinski stavbi Občine Lukovica, kjer se lahko 
tudi včlanite v naše društvo. Zdaj pa je čas, da se vrnemo nazaj k turnirju.
V našem klubu imamo veliko željo priliti svoj del k ponovnemu dvigu 
popularnosti družabnih iger v Sloveniji v zadnjih letih, zato smo se na ta 
turnir pripravljali dolgo časa, saj smo si želeli nadgraditi lansko edicijo na-
šega prvega turnirja. Dogajanje se je začelo že ob 10.00, ko smo začeli 
sprejemati prijave. Vsak tekmovalec je prejel darilno vrečko naših spon-
zorjev, ki je med drugim vsebovala tudi klubsko šalico z logotipom turnir-
ja. Po zaključku prijav je sledil uvodni pozdrav našega predsednika Aljaža 
Capudra, ki je nato s pomočjo ostalih članov posedel tekmovalce za 8 miz, 
za vsako 4 tekmovalce. Sledil je redni del s 3 koli, ki je trajal kar nekaj ur. Pri 
tem so se igralci prepustili toku iger in uživali v samem vzdušju turnirja.
Najboljših 16 tekmovalcev se je uvrstilo v polfinale, kjer smo jih raz-
poredili za 4 mize po 4 igralce. Igre na nekaterih mizah so se zaključile 
hitro, na nekaterih pa je potekala prava drama in izenačena borba do 
samega konca. Zmagovalci vsake mize so na koncu prišli v veliki finale. 
Borba na finalni mizi za naše unikatne trofeje (ustvaril jih je naš član 
Domen Dragar) in ostale nagrade se je lahko začela! 
V finale so se uvrstili Aljoša Jarc, Brin Smole, Jasmina Hribar in Rok Vo-
dušek. Po zanimivi igri s kar nekaj preobrati se je na koncu zmage ve-
selil Brin Smole. Sledila je podelitev trofej in finalisti so nagrade prejeli 
ob bučnem aplavzu.

Končni vrstni red finalne mize:
1. mesto: Brin Smole, družabna igra Great Western Trail (Črna luknja) + 
bon za letno članarino TOjeTO + darilni bon 10 € (Črna luknja) + bon za 
kakav/kuhano vino (Luštn pod hrastom)
2. mesto: Rok Vodušek, družabna igra Bamboo (TOjeTO) + bon za letno 
članarino TOjeTO + bon za kakav/kuhano vino (Luštn pod hrastom)
3. mesto: Aljoša Jarc, Catan – Pomorci (Park Enigma)  + bon za letno 
članarino TOjeTO + bon za kakav/kuhano vino (Luštn pod hrastom)
4. mesto: Jerneja Hribar, Catan igra s kartami (Park Enigma) + 15 € da-
rilni bon (Črna luknja) + bon za kakav/kuhano vino (Luštn pod hrastom)
Turnir, ki je na koncu trajal kar 10 ur, ne bi uspel brez izjemnih tekmoval-
cev in ostalih obiskovalcev, ki so pripravili res prijetno, domače vzdušje 
z veliko zdrave mere tekmovalnosti in medsebojne podpore. Vsakemu 
posebej lahko rečemo samo iz dna srca hvala, bili ste neverjetni.
Seveda pa članka ne moremo napisati brez velike zahvale našim izje-
mnim sponzorjem, ki so verjeli v nas in omogočili izvedbo turnirja na 
profesionalni, lahko rečemo kar državni ravni. Naš nagradni sklad je bil 
zaradi njihove podpore in radodarnosti vrednostno kar 10x višji v pri-
merjavi z lanskim turnirjem. Vsem še enkrat hvala.
Na koncu pa vam stikovci sporočamo, da je to šele začetek. Potrudili 
se bomo, da bodo prihodnji Catan turnirji in ostali dogodki še večji in 
boljši. Kmalu se spet vidimo.
SPONZORJI DOGODKA: Črna luknja, TOjeTO, Park Enigma, Igroljub, 
Občina Lukovica, Srček Lukovica, Luštn pod hrastom, Moja kava, AVTO 
Kveder, Kopirnica Jocopy, Gradbeništvo Sever, Matevž Blatnik s.p., Dra-
gar Engineering, Gostilna pri Bevcu, Inštalacije Štupar

besedilO in fOtO: člani Mladinskega klUba stik

čipk, punčk Unicef, restavratorskih del ter čajnikov in zdravilnih zelišč, 
ki je bila pripravljena v sodelovanju Društva Lipa Domžale in Turistič-
nega društva Jarše - Rodica in je bila zelo dobro obiskana. Prisrčno je 
bilo tudi srečanje upokojenskih citrarskih skupin iz cele Slovenije, ki jih 
je v Kulturnem domu Franca Bernika v Domžalah gostilo naše društvo.
Ena izmed najbolj priljubljenih dejavnosti Društva Lipa so tudi strokovne 
ekskurzije in izleti, kot je bil v začetku oktobra obisk Orlovega gnezda, 
Hitlerjevega nekdanjega gorskega zatočišča na Bavarskem, in Salzburga, 
baročnega mesta ob reki Salzach, glavnega mesta istoimenske pokrajine 
na severovzhodu Avstrije, kjer se prepletajo arhitektura in narava, ume-
tnost in kultura, tradicija in sodobnost, o katerem lahko več preberete 
na njihovi internetni strani, v članku izpod peresa Vilme Šabec. Posebej 
nepozabna sta bila Mozartova rojstna hiša in dvorec Mirabell. Čudovit 
nepozaben izlet, pa ne zadnji v tem letu, zato dobrodošli v Društvu Lipa.

besedilO: Vera VOjska; fOtO: arhiV drUštVa lipa dOMžale
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Letos je Turistično društvo Gradišče drugič zapovrstjo organi-
ziralo natečaj za bučo velikanko. V tekmovalnem delu progra-
ma je sodelovalo kar štirinajst buč, kar je v primerjavi s prete-
klim letom konkurenco več kot podvojilo.

Po strokovnem pregledu tehtnice in njenega kalibracijskega cer-
tifikata je komisija podala zeleno luč za začetek tehtanja. Razpon 
stehtanih buč je znašal od 1,0 do 58,2 kilograma. Slednja je bila 
tudi zmagovalna buča, ki je za dobrih osem kilogramov presegla 
lansko zmagovalko. Certifikat in nagrado za najtežjo bučo je prejel 
Žan Gošte. Za drugo in tretje mesto sta nagrado in certifikat prejeli 
Mateja Ravnikar in Sofija Sušnik.
Po zaključku natečaja so se udeleženci kljub nekoliko bolj kislemu 
vremenu zadržali še na tradicionalnem kostanjčkovem pikniku.

besedilO: andrej OVCa; fOtO: tibOr drčar OVCa

Drugi natečaj za bučo velikanko 
v izvedbi TD Gradišče

Oktobra v Celovec, novembra v Ljutomer
Izleti v DU Lukovica so letos naravnani predvsem na druženje z domačini. Tako smo se v mesecu oktobru odpravili na ogled Celovca z 
Vrbskim jezerom.

Naša prva postaja so bile Borovlje, kjer nas je pričakala vodička in nas po-
vabila v njihov slovenski dom pri Cingelcu na Trati. Ob pitju kave in sladka-
nju z dobrotami nam je veliko povedala o zgodovini, življenju Slovencev 
na tem območju in njihovem trudu, da ohranjajo slovenski jezik. Po pri-
jetnem druženju smo se odpeljali do Celovca, kjer smo izstopili nasproti 
gledališča in se podali v center mesta. Vodička nas je vseskozi na prije-
ten način seznanjala z znamenitostmi mesta. Čakal nas je ogled Deželne 
hiše, kjer je veličastna dvorana grbov. Avstrijski baročni slikar Fromiler je 
za številne knežje in plemiške družine naslikal 665 grbov in tako ustvaril 
eno najlepših dvoran v deželi. V tej dvorani je postavljen knežji kamen, na 
katerem so v Karantaniji ustoličevali kneze. Zanimiv je bil ogled velikega 
kipa, zmaju podobne pošasti, ki je postal simbol mesta. Po ogledu tržnice 
smo se odpeljali proti Vrbskemu jezeru. Peljali smo se ob kanalu Lendka-

nal, ki je umetno izkopana vodna pot od Vrbskega jezera do centra Celov-
ca. Poti ob tem kanalu so priljubljene med kolesarji in sprehajalci. Čakala 
nas je še vožnja ob Vrbskem jezeru, med katero smo od vodičke izvedeli 
veliko zanimivega o jezeru, o gradnji okoli jezera in dostopnosti do plaž. 
Čas je hitro minil. Zahvalili smo se za res prijetno in strokovno vodenje ter 
se odpeljali proti Sloveniji, kjer nas je čakalo pozno kosilo.
Novembrski izlet pa je vedno namenjen martinovanju. Kljub temu smo 
dopoldanski čas namenili druženju s člani DU Ljutomer v njihovih pro-
storih. Kot se za Prleke spodobi, so nas pogostili z domačimi speciali-
tetami. Izvedeli smo vse o njihovem društvu in se seveda tudi mi po-
hvalili s svojim delom. Zahvalili smo se za gostoljubnost in jih povabili, 
naj nas kdaj obiščejo v naših krajih. Sledil je ogled Ljutomera. Mesto je 
upravno, gospodarsko in kulturno središče Prlekije. S prijetno lokalno 
vodičko smo si ogledali mestno jedro, ki ga sestavljajo Stari, Miklošičev, 
Glavni in Babičev trg. Ogledali smo si cerkev, ki stoji na Miklošičevem 
trgu. Pred njo je spomenik dr. Francu Miklošiču. Ker je to vinorodno 
območje, smo si ogledali Enoteko, v kateri je poleg vrhunskih vin 28 
okoliških vinarjev še manjši muzej vinogradništva in vinarstva, pred njo 
pa je posajena trta, potomka stare mariborske trte. Po ogledu smo se 
odpeljali v Trnovsko vas k Sivi čaplji, kjer smo se ob dobri hrani in plesu 
zabavali nekaj ur. Z izleti smo v tem letu zaključili. Vseh pet je bilo zelo 
lepih in vsa pohvala Marjani Flis Lederer za odlično organizacijo.
V oktobru smo pripravili lepo razstavo likovnih in ročnih del v Pun-
gartnikovi hiši. Veseli smo bili lepega obiska, še posebej pa pohvalnih 
besed. Vse ostale dejavnosti potekajo po programu. V decembru vas 
vabimo na novoletno srečanje, ki bo 14. 12. 2023, ob 13. uri, v Gostišču 
pri Čebelici na Brdu. Prisrčno vabljeni.

besedilO: daniCa OsOlnik; fOtO: silVO Maselj

»Tam, čier teče bistra Zila«
Člani Konjerejskega društva Lukovica smo se meseca oktobra od-
pravili v Spodnjo Ziljsko dolino in obiskali prodajno razstavo no-
riške pasme konj. Hladnokrvni konji, velik ponos in posebnost te 
doline, so prišli v osrčje Evrope z rimskimi legijami in se povsem 
prilagodili novemu okolju z manj kakovostnimi travniki in za pašo 
primernih planin.

Prav posebno je bilo srečanje z zavedno slovensko družino, ki nam je 
na izviren način predstavila izročilo svojih slovenskih prednikov. Pogo-
vorili smo se o lepih in tudi manj lepih trenutkih slovenske manjšine ter 
spoznali njihove običaje in kulinariko.
Pot smo nadaljevali na romarsko središče treh narodov – Svete Višarje 
(1766 m). V cerkvi, imenovani tudi »svetišče treh ljudstev«, smo obču-
dovali Marijin kip ter čudovite freske in barvna okna. S tega lepega kra-
ja se nam je ponudil veličasten razgled na ponosni Mangart in Jalovec 
ter Kamnitega lovca.
Srečanje smo zaključili z okusno večerjo in prijetnim druženjem.

besedilO in fOtO: helena Mesarič
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DU Lukovica razstavilo slikarska, kiparska in rokodelska dela
V petek, 21. oktobra 2023, je v Pungartnikovi hiši potekalo odprtje slikarske, kiparske in rokodelske razstave, na kateri so svoja dela prikazali 
člani Likovne in Rokodelske sekcije DU Lukovica in s tem predstavili zelo pomemben kamenček v mozaiku naše bogate kulturne dediščine.

Na odprtju razstave je 
bilo zelo slovesno. Naj-
prej nas je z uvodnim na-
govorom pozdravil pred-
sednik Likovne sekcije g. 
Jožef Anžič, ki je poleg 
pozdravnega nagovora 
povezoval celotno prire-
ditev. Izrazil nam je do-
brodošlico in predstavil 
program likovne, kipar-
ske in rokodelske razsta-
ve, ki je bila razdeljena v 
štiri sklope.
Prvi sklop je razstava li-
kovnih del pod skupnim 
imenom »Voda«, ki so 

nastala ob pomoči mentorice akademske slikarke Nives Palmić in simboli-
zirajo gibanje, ki je pogosto upodobljena kot simbol sprememb. Nikoli ni 
omejena na eno mesto in vedno spreminja svojo obliko. Za izbor te sim-
bolike smo izbrali čudovito dolino Kokre, kjer so slikarji našli svoj navdih, 
ga prikazali v različnih slikarskih tehnikah in razstavili v kar treh prostorih.
Drugi sklop ja razstava del EX TEMPORA – Memoriala Draga Jermana, 
posvečena spominu na našega pokojnega člana Draga Jermana. Na dvo-
rišču za Gostilno pri Bevcu so se z željo po slikanju in druženju že teden 
dni prej zbrali tako domači slikarji kot slikarji iz drugih društev ter ustvarili 
prelepa dela na izbrano temo »Po Dragovih poteh«. Vseh 15 del je bilo 
prikazanih v svojem, zato namenjenem, razstavnem prostoru.
Tretji sklop je letos prvič pripravil slikar, rezbar in kipar Božo Stupica. 
S svojimi skulpturami pod skupnim naslovom »Objem« je še dodatno 
popestril bogat izbor del na letošnji razstavi. V nagovoru nam je zaupal, 
kako z ženo, pesnico Mijo Stupica, ustvarjata skupne projekte in izraža-
ta lepoto del, vsak v svoji izvirnosti.

Četrti sklop je razstava rokodelk, ki so pripravile prekrasen in bogat 
izbor najrazličnejših okrasnih predmetov iz naravnih in umetnih mate-
rialov. Kaj vse so nam lepega pripravile rokodelke, nam je barvito pred-
stavila vodja rokodelske sekcije ga. Stana Stopar, z deli, kot so košarice z 
rožami iz krep papirja, pletenine, vezenje in še mnogo drugih izdelkov, 
ki so plod pridnih rok rokodelk in njihove bogate domišljije.
V nadaljevanju nas je pozdravila predsednica DU Lukovica ga. Marjana 
Grošelj z mislijo slikarja Pabla Picassa: »Slikanje je poklic slepega človeka. 
Ne slika, kar vidi, temveč kar čuti in kar sam sebi pravi, da je videl«. S to 
mislijo je hotela poudariti, da to velja za vse ustvarjalce in za vse to, kar 
so prikazali na razstavi.
Tudi njo smo lepo pozdravili, nato pa se nam je s pozdravnim nago-
vorom priključila še županja Občine Lukovica mag. Olga Vrankar, ki je 
poudarila velik pomen delovanja društva upokojencev in sekcij znotraj 
društva za Občino Lukovica, saj tako povečujemo ugled in skrbimo za 
boljšo prepoznavnost. Na naše vprašanje, kaj bi se dalo še izboljšati, je 
odgovorila, da delamo res dobro in da bi težko še kaj izboljšali.
Z vmesnimi glasbenimi vložki sta nam program otvoritve razstave po-
pestrila glasbenika, violinistka Anja Pervinšek in harmonikaš Valentin 
Bukor, ki sta nam ogrela srca vsak s svojo odlično izvedbo glasbe na 
njunih izbranih instrumentih.
Po podeljevanju cvetja zaslužnim za to razstavo je sledil ogled razstave za 
vse goste. Razstavo je za nas svečano otvorila županja mag. Olga Vrankar. 
Ne moremo pa pozabiti pridnih rok naših gospodinj, ki so za to razstavo 
spekle ogromno dobrot. Zahvaliti se moramo tudi našima sponzorjema 
g. Dušanu Jemcu iz Gostilne pri Bevcu in ge. Klavdiji Gregorin Šiftar iz 
Območne izpostave JSKD Domžale. Seveda brez občinskih prostorov in 
njihovih uslug ne bi mogli delovati, zato je za nas sodelovanje z Občino 
Lukovica ključnega pomena. Tudi njim gre zahvala za vso pomoč.
Da si je razstave likovnih in rokodelskih del lahko ogledalo še več obi-
skovalcev, so bile te na ogled še 22. in 23. oktobra 2023.

besedilO: Martina kOzaMernik; fOtO: arhiV likOVne sekCije dU lUkOViCa

Popoln dan na ekološki kmetiji pri Dolencu
V Združenju ekoloških kmetov Zdravo življenje se še prav posebno veselimo ogledov kmetij naših članov, kar v sodelovanju s KGZS prak-
ticiramo že nekaj let. Letos smo obiskali kmetijo Pri Dolencu v Vnanjih Goricah, kjer smo preživeli nekaj prijetnih uric.

Po prijazni dobrodošlici gostiteljev Marije in Tadeja Dolenc je perečo 
problematiko tega območja predstavila terenska svetovalka KSS Vrh-
nika Ana Pečjak.
Tadej nas je popeljal po bližnjih površinah in rastlinjakih ter nam pred-
stavil kmetijo in njihov način dela. Kmetujejo osem let, zadnji dve leti 
so ekološko nadgradili še z biodinamičnimi smernicami, s čimer pridel-
ki in izdelki pridobijo na odpornosti in polnejšem okusu. Povedal je, da 
so »fižolarji« in nam zaupal zgodbo, kako so daljni predniki tega kraja 
prišli do semen fižola, ki tu zelo dobro uspeva. Fižol uporabljajo tudi v 
simbolu njihove kmetije.
Pridelajo preko 30 vrst vrtnin, od teh nekatere tudi vlagajo. Imajo tudi 
kokoši nesnice. Vse pridelano in predelano prodajo na treh tržnicah, 
zadnja leta pa tudi v domači samopostrežni trgovini na zaupanje, kar 
se dobro obnese. K njim namreč prihajajo kupci, ki cenijo njihov trud in 
ga tudi pošteno plačajo.
Za prodajo je zadolžen Tadej, ki je po poklicu ekonomist, Marija pa je 
agronomka. Pred leti sta drug za drugim pustila službi in začela obde-
lovati kmetijo Marijinih staršev, čeprav je Tadej mestni otrok. Res zelo 
pogumno dejanje, še zlasti, ker je pethektarska kmetija premajhna, da 
bi lahko kandidirali za kakršnakoli sredstva iz razpisov. Poleg tega jih 
omejujejo še pogoji Nature 2000, zato je naravnost osupljivo in obe-
nem navdušujoče dejstvo, da se kljub temu uspeta preživljati s kmetijo. 
Seveda stremita k ponudbi čim bolj pestre in kvalitetne hrane za svoje 
zveste stranke in zadovoljstvo je obojestransko. 
Kljub trem odraslim otrokom in Marijinim staršem, ki vsi pomagajo pri 
delu, jim ob sezonskih konicah primanjkuje delovnih rok, zato so se začeli 
posluževati mreže WOOF, preko katere ljudje z vsega sveta pridejo za nekaj 
časa k njim ter delajo za hrano in stanovanje. Medtem nam je Marija sku-

paj s trenutnimi pomočniki pripravila okusno malico iz doma pridelanih 
sestavin, ob kateri smo se spustili v prijeten klepet in izmenjavo izkušenj. 
Po mnogih ogledih uspešnih kmetij smo že davno prišli do spoznanja, da ni 
dovolj, da znaš delati in da na kmetiji samo garaš, ker si tako navajen. Imeti 
moraš tudi ogromno znanja na vseh področjih, se vseskozi izpopolnjevati 
in iskati nove in lažje rešitve, predvsem pa moraš znati tržiti, če hočeš od 
kmetijstva živeti. To dokazujeta tudi Marija in Tadej. Nad njunim pogumom, 
uspešnostjo in medsebojno harmonijo smo bili naravnost fascinirani.
Ker pa se je bližala okrogla obletnica naše strokovne tajnice Pavle 
Pirnat, smo jo za konec presenetili s posebnim voščilom in prekrasnim 
šopkom, ki ga je bila neskončno vesela in se je zanj zahvalila kar s po-
sebno zgodbo. Dan je bil tako popoln!

besedilO in fOtO: franCka tOMan
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Zdravstveni dom Domžale pridobil nove programe, v 
Zdravstveni postaji Lukovica možen vpis k novi pediatrinji
Na območju občin ustanoviteljic Zdravstvenega doma Domžale, občin Domžale, Lukovica, Mengeš, Moravče in Trzin, število prebivalcev 
narašča, zato za zagotavljanje dostopnosti do storitev zdravstvenega varstva na primarni ravni Zdravstveni dom Domžale pridobiva 
nove programe na različnih področjih. Mag. Renata Rajapakse, direktorica Zdravstvenega doma Domžale, je povzela: »Zdravstveni dom 
Domžale je po velikosti, številu ambulant in pacientov sedmi največji zdravstveni dom v Sloveniji. V letošnjem letu smo pridobili še en 
nov program pediatrije, dva programa odraslega in en program otroškega zobozdravstva ter veliki integrirani Center za krepitev zdrav-
ja. Center je s 1. septembrom zaradi perečega pomanjkanja prostora začel z izvajanjem novih preventivnih programov na začasni lokaciji 
v Občini Trzin.«

Veliko odraslih in otrok nima izbranega osebnega zobozdravnika
Mag. Renata Rajapakse je pojasnila: »Po podatkih Zavoda za zdravstve-
no zavarovanje Slovenije je na območju občin Domžale, Lukovica, 
Mengeš, Moravče in Trzin kar 14.151 oseb oziroma 23,5 odstotkov pre-
bivalcev brez izbranega osebnega zobozdravnika. Še posebej so starši 
opozarjali na pomanjkanje zobozdravnika za otroke. Zaradi opisane 
slabe preskrbljenosti območja smo v ZD Domžale v letu 2023 pridobili 
3 dodatne programe zobozdravstva, 2 odrasla in 1 otroški program. Se-
daj ima več pacientov možnost, da izbere osebnega zobozdravnika, ki 
jim bo zagotovil potrebno zobozdravstveno oskrbo.«

Kako se pacienti lahko vpišejo k prostim zobozdravnikom
V Zdravstvenem domu Domžale naročanje v vse zobozdravstvene am-
bulante poteka centralizirano. Preko centralnega sistema naročanja 
pacienti lahko izrazijo tudi željo po izbiri osebnega zobozdravnika. Ob 
tem se dogovorijo za prvi pregled, ob katerem zobozdravnik pregleda 
stanje v ustni votlini in kondicijo zob ter se s pacientom dogovori za 
načrt ukrepov in zdravljenja za naprej. Ob prvem pregledu pacient tudi 
podpiše izjavo o izbiri osebnega zobozdravnika. Trenutno največ odra-
slih pacientov sprejemata zadnja zaposlena zobozdravnika za odrasle 
dr. Marko Kuzmanovski in dr. Tina Terčič, nekaj mest pa imajo prostih 
tudi dr. Katarina Kovač, dr. Maša Žnidaršič, dr. Rangus Špela in v Zdra-
vstveni postaji Mengeš tudi dr. Eva Mioč Švagan.
Na matični lokaciji zdravstvenega doma je začela z delom tudi nova zo-
bozdravnica za otroško in mladinsko zobozdravstvo dr. Tanja Košmrlj. 
Tudi za pregled v njeni ambulanti se je treba naročiti preko centralnega 
sistema naročanja za zobozdravstvo.

Direktorica meni, da je sedaj odlična priložnost, da si prebivalci, ki še ni-
majo osebnega zobozdravnika, le-tega izberejo v Zdravstvenem domu 
Domžale in tako poskrbijo tudi za svoje ustno zdravje.

V Zdravstvenem domu Domžale in Zdravstveni postaji Lukovica je 
možen tudi vpis k pediatru
Zdravstveni dom Domžale je na veliko željo občanov Občine Lukovi-
ca dodatno zaposlil pediatrinjo, ki dela v Zdravstveni postaji Lukovi-
ca. Poleg tega je začel izvajati nov program pediatrije tudi na lokaciji v 
Domžalah, tako da Zdravstveni dom Domžale še vedno omogoča vpis 
k pediatru tako na lokaciji Domžale kot v Zdravstveni postaji Lukovica. 
Ksenja Marguč Kirn, dr. med., spec. ped., vodja pediatrije v Zdravstve-
nem domu Domžale, je povabila vse starše: »Dragi starši, vabimo vas, 
da vaše malčke vpišete k prostim pediatrinjam. Za opredelitev pri pedi-
atrinji je treba podpisati pristopno izjavo, kar storite osebno v ordina-
cijskem času ambulante. Vse informacije so na spletni strani zdravstve-
nega doma. Medicinsko sestro lahko predhodno kontaktirate tudi po 
telefonu v ambulanto ali uporabite aplikacijo doZdravnika.«

S prihodom pediatrinje dr. Nine Kastelic je sedaj v Zdravstveni po-
staji Lukovica pediater prisoten vsak dan. V ambulanti delo opra-
vljata dve zdravnici. Poleg že prej delujoče pediatrinje dr. Martine 
Slabe je sedaj še nova zdravnica dr. Nina Kastelic, pri kateri se lahko 
otroci vpišejo na novo. Obe zdravnici skupaj obravnavate vse otro-
ke ne glede na »njun« dan.

ponedeljek torek sreda četrtek petek telefon

dr. Petra Cerar 13.30–20.00 7.00–13.30 13.30–20.00 7.00–13.30 7.00–13.30 (01) 72 45 908

dr. Mateja Jeranko 7.00–13.30 13.30–20.00 7.00–13.30 13.30–20.00 7.00–13.30 (01) 72 45 900

dr. Nina Kastelic in dr.
Martina Slabe

12.30–19.30 7.00–14.00 12.30–19.30 7.00–14.00 7.00–14.00 (01) 72 45 980

Celoten urnik delovanja Zdravstvene postaje Lukovica:

Za lažjo dostopnost do izbranega osebnega družinskega zdravnika so v Zdravstvenem domu Domžale 
organizirali sprejemni klicni center
Za ambulante družinske medicine ima Zdravstveni dom Domžale orga-
nizirano centralno sprejemanje klicev. To pomeni, da medicinske sestre 
v sprejemnem klicnem centru sprejemajo vse klice, namenjene posa-
meznim ambulantam, zabeležijo potrebe pacienta, nudijo osnovne in-
formacije, po potrebi pa klic prevežejo v ambulanto k medicinski sestri 
ali v nujnih primerih k zdravniku. Mag. Renata Rajapakse je pojasnila: 
»Tak način dela ima dve bistveni prednosti – neprekinjeno dostopnost 

za paciente v ordinacijskem času ambulant, saj v primeru zasedene lini-
je vedno vrnemo klic, ter na drugi strani medicinski sestri in zdravniku 
omogoča več časa za delo s pacienti v ambulanti, kjer telefon ne zvoni 
več neprekinjeno, kot je bilo to v preteklosti. Upamo, da so dobro do-
stopnost opazili tudi naši pacienti in da so zadovoljni, da ni treba več 
večkrat klicati ambulante.«

besedilO: Miha Ulčar
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Ženske za ženske – predstavitev triala
Sobota, 28. oktobra 2023, bi bila v Lukovici čisto navadna sobota, če ne bi na poligonu pri Avto Kveder potekala predstavitev triala in 
trening triala/endura, ki sta potekala pod motom „Ženske za ženske“.

Res je, da vremenska napoved ni bila obetavna, a se je kljub temu zbralo 11 
udeleženk, ki so ob koncu spoznavnega dne dočakale tudi sonce. Sloven-
ske tekmovalke Nina Berlič, Jasna Hribar, Ines Pezić Pregrad in Tamara Stare 
so dekletom predstavile motociklistično disciplino, ki je v moto športu naj-
cenejša in zelo dostopna ter obenem odlična osnova za kakršnokoli vožnjo 
motocikla, saj z uporabo plina, sklopke, obeh zavor in pozicije telesa voz-

nika promovira spretnost in popoln nadzor motocikla v vseh okoliščinah.
Po kratki predstavitvi motocikla brez sedeža so prikazale še simulacijo 
tekme, nato so dekleta zavihala rokave in se lotila vožnje na poligonu. 
Ker nekaj deklet še nikoli ni vozilo izven asfaltnih površin, je bil preskok 
s cestnega motocikla na trial motor kar velika sprememba. Natančno 
speljevanje, osmice, slalom, vzpone in spuste ter zavoje na neravni 
podlagi so pod budnim očesom učiteljic na poligonu v dveh skupinah 
pridno vadile kar nekaj uric. Kljub temu da vožnja izgleda zelo enostav-
no, so že med odmorom ugotavljale, da videz vara in da čutijo mišice, 
za katere prej niso vedele, da jih imajo. Inštruktorice so si bile enotne, 
da so dekleta iz kroga v krog vidno napredovala in premikala svoje 
meje. Konec dneva so si bile udeleženke enotne, da bodo morale tre-
ning prihodnje leto ponoviti. Med nekaterimi udeleženkami pa je bilo 
tudi zanimanje, da bi kakšno urico vaje odpeljale posamezno.
Upamo, da se bo tudi po zaslugi predstavitvenega dne uveljavljenim 
tekmovalkam pridružila še kakšna nova trialistka. AMD Lukovica in 
Avto Kveder sta poskrbela tako za poligon kot za okrepčilo. V novem-
bru bo na podoben način potekal še trening motokrosa v Semiču, po-
novno pod motom Ženske za ženske.

besedilO in fOtO: dragO jUteršek

Tekmovanje psov v vlečnih športih na Prevojah pri Šentvidu
V nedeljo, 5. novembra, se je na Prevojah pri Šentvidu, v okolici slikovitih prevojskih bajerjev, odvijalo mednarodno tekmovanje psov v 
vlečnih športih.

Društvo Canifit team s sedežem v Lu-
kovici je tudi tokrat brezhibno organi-
ziralo to, zdaj že skoraj tradicionalno, 
prireditev, ki je v naše kraje privabila 
tekmovalce iz različnih držav. Poleg 
slovenskih tekmovalk in tekmovalcev 
so se tekme udeležile še ekipe iz Hrva-
ške, Italije ter Avstrije.
Kljub slabi vremenski napovedi in 
razmočenosti terena se je v času tek-
movanja ravno ob pravem trenutku 
prikazalo sonce in s tem omogočilo 
kolikor toliko normalne tekmovalne 
pogoje. Del proge je bil sicer še ve-
dno pod vodo in tudi teren je ostal 

še precej blaten, a so vsi tekmovalci na koncu v cilj pritekli brez kakršnih-
koli poškodb, kar je v slehernem športu vselej najpomembnejše. 
Tekmovalo je šestinpetdeset tekmovalcev v desetih različnih katego-
rijah. Ob progi se je zbralo kar lepo število gledalcev, ki so brez izjeme 
spodbujali prav vse tekmovalce. Naš občan, domačin s Prevoj pri Šent-
vidu, Tilen Strmšek, je v dveh kategorijah osvojil prvo mesto in s tem 
nadaljeval niz uspešnih nastopov v tej sezoni.
Najboljši tekmovalci so prejeli medalje in praktične nagrade s strani 
sponzorjev, organizatorji pa so poskrbeli tudi za tombolo, ki je pope-
strila že tako prijetno družabno dogajanje po tekmovalnem delu.
K uspešno izvedenem tekmovanju pa so pripomogli tudi sovaščani – 
bodisi kot redarji bodisi kot pomoč pri sami organizaciji tekmovanja, za 
kar se jim ekipa Canifit team iskreno zahvaljuje.

besedilO: gregOr berleC; fOtO: Osebni arhiV tilna strMška
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Srček d. o. o., Stari trg 14, 1225 Lukovica
od ponedeljka do petka od 5. do 19. ure 
sobota od 5. do 13. ure
nedelje in praznike zaprto
t: 051 399 111
www.srcek.net | www.halokruh.siU
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STE KUPILI KRUH?
PEKARNA ČEMAŽAR

Raznolik kruh iz parno krušne pečcič

Koruzni droženi z orehi

Domačci piškoti
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V Vrtcu Medo smo spoznavali reševalne službe
V mesecu oktobru smo v starejših vrtčevskih skupinah precej časa namenili spoznavanju različnih služb, ki nam pomagajo v primeru 
takšnih in drugačnih nesreč.

Najprej smo obiskali Center za zaščito in reševanje na Količevem, kjer so 
nam poklicni gasilci pokazali svoje prostore in opremo – najzanimivejša so 
bila seveda gasilska vozila. Pripravili so nam tudi različne igre, s pomočjo 
katerih se učimo pravilnega vedenja, ukrepanja v primeru požara. Svoje 
znanje o poslanstvu gasilcev smo nadgradili na obisku PGD Prevoje. Tam-
kajšnji prostovoljni gasilci so pripravili dan odprtih vrat za vse vrtčevske 
skupine. Zelo nazorno in zanimivo so nam predstavili svoje delo, tako da 
je veliko otrok izrazilo zanimanje za vpis v prostovoljno gasilsko društvo. V 
vrtcu nas je obiskala tudi policistka iz Policijske postaje Domžale. Pripeljala 
se je s policijskim kombijem, ki nam ga je rade volje razkazala. Otroke je 

še posebej zanimala celica, ki služi prevozu nepridipravov. Kako ravnati v 
primeru poškodb, raznih bolezenskih stanj in v primeru kapi, sta nas pou-
čila reševalca iz Zdravstvenega doma Domžale. Tudi onadva sta se v vrtec 
pripeljala z reševalnim vozilom ter nam ga prijazno pokazala in predstavila 
opremo, ki služi oskrbi pacientov in reševanju življenj. Pogovarjali smo se 
tudi o Gorski reševalni službi, katero pokličemo na pomoč v primeru ne-
zgod v gorah, na nedostopnih terenih ... Spoznali in rokovali smo z opre-
mo, ki je nujna za varen obisk gora tako poleti kot pozimi.

besedilO in fOtO: andreja peterlin

Kamniška 19c, Domžale

NEPREMIČNINE
BCaktiv 

041 31 86 42

Kvaliteta ni naključje!

bogdan@bcaktiv.si 

"Požar na Podružnični osnovni šoli v Krašnji"
Poleg tega da se prve šolske dni učenci spoznavajo z varnimi potmi v šolo, s šolskimi predmeti, sošolci in učitelji, prideta na vrsto še red 
v šoli in požarni red. Seznanijo se s tem, kako ravnati v slučaju požara ali druge nesreče ter kje se nahaja zborno mesto za posamezni 
razred ali vrtčevsko skupino.

Vse to prejeto znanje je učencem prišlo prav v sredo, 18. oktobra 2023, 
saj se je ob 9.18 v šoli oglasila sirena, ki je naznanila požar. Ni trajalo 
dolgo, ko se je oglasila tudi sirena na gasilskem domu PGD Krašnja, saj 
so bili s strani Centra za zaščito in reševanje Domžale aktivirani za ga-
šenje požara.
Potem ko so otroci skupaj z osebjem hitro zapustili šolo, je odgovor-
na oseba še enkrat pregledala prostore, če so res vsi odšli na zborno 
mesto. Gasilci so požar najprej omejili in ga nato tudi pogasili, v vese-

lje vseh učencev, ki so od daleč opazovali, kako se gasi. Ker je bila to 
le vaja, so po koncu skupaj obnovili, kako postopati v primeru požara 
in kako poklicati 112. Priznati je treba, da so učenci na vsa zastavljena 
vprašanja hitro in pravilno odgovorili. Sledil je ogled opreme v gasil-
skem vozilu ter pogovor o tem, kaj vse potrebuje gasilec na intervenciji.
Mesec oktober – mesec požarne varnosti ima vsako leto tudi osrednjo 
temo. Letos je bila to požari v naravi, zato je med gasilci in učenci te-
kel pogovor tudi o tem. Ker so bili slednji zaradi sirene in evakuacije 
deležni tudi lažjega stresa, so gasilci poskrbeli, da so nanj ob sladkih 
dobrotah hitro pozabili. 

besedilO in fOtO: dragO jUteršek
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Intenzivno delo na projektu, ki naslavlja neformalne 
oskrbovalce oseb z demenco
V okviru Erasmus+ projekta SupportCARE, ki nudi podporo neformalnim oskrbovalcem za boljšo prihodnost oseb z demenco, je bilo od 
10. do 12. oktobra 2023 izvedeno prvo usposabljanje v Belgiji. Demenca je poimenovana kot tiha epidemija sodobnega časa in soočanje 
s to boleznijo je nepredstavljivo težko tako za obolelega kot za njegove bližnje. S projektom in usposabljanji želimo oskrbovalce opre-
miti s konkretnimi orodji, da se bodo lažje soočali s številnimi nalogami, ki jih dnevno opravljajo.

Organizatorji usposabljanja iz Univerze Hogeschool VIVES so nas po-
peljali v svet virtualne resničnosti (VR) in nas naučili, kako organizirati 
izkustveno delavnico za neformalne oskrbovalce oseb z demenco. Z 
nami so delili svoje strokovno znanje o refleksiji po izkušnji z VR. Ogle-
dali smo si 360-stopinjski video, ki je omogočil realen pogled skozi oči 
osebe z zgodnjo fazo demence. Izobraževanja se je udeležila tudi Klav-
dija Zupančič, delovna terapevtka iz Doma Tisje, ki bo vse pridobljeno 
znanje in izkušnje delila naprej v okviru Demenci prijazne točke.
V prihodnjih mesecih bomo za neformalne oskrbovalce iz Srca Slove-
nije izvedli izkustvene delavnice z uporabo VR očal. Na ta način bodo 
lahko svojci lažje razumeli odzive osebe z demenco in se nato tudi sami 
primernejše odzvali.
V sklopu projekta smo skupaj s Točko za starejše Lukovica 24. oktobra 
2023 v Lukovici izvedli še dogodek »DAN ZA SKRB ZASE«, ki so se ga 
udeležile osebe iz Lukovice, Šmartna pri Litiji in Litije. Delavnica ni bila 

Izvedba joge z aromaterapijo na »Dnevu za skrb zase« v Lukovici.

Preizkus očal za sproščanje v »naravi«.

koristna le za oskrbovalce, temveč tudi za vse ostale, ki se soočajo s po-
dobnimi izzivi in premalo časa posvetijo sebi in svojemu zdravju.
V prvem delu smo se razmigali skupaj z go. Alenko Vidgaj iz AVI Cen-
tra, ki nas je popeljala v sproščujoč svet joge z aromaterapijo. Sledilo 
je predavanje Združenja Spominčica, v katerem je ga. Štefanija Lukič 
Zlobec predstavila njihovo poslanstvo in izzive, ki jih, predvsem svoj-
cem, predstavlja demenca. Nazadnje smo se osredotočili še na projekt 
SupportCARE in priročnik za skrb zase, ki smo ga zasnovali skupaj s par-
tnerji projekta, da bi neformalnim oskrbovalcem pomagal na njihovi 
poti k boljšemu duševnemu in telesnemu zdravju. V priročniku se naj-
dejo dragocena orodja, nasveti in praktični primeri, kako skrbeti zase, 
ter navodila za izdelavo individualnega načrta na tej poti. Priročnik, ki 
je brezplačno na voljo vsem, obstaja tudi v spletni različici in v celoti 
vključuje nasvete, orodja, tehnike, vaje, prakse in vsebine za skrb zase 
na šestih področjih: Kaj je skrb zase in zakaj je pomembna; Telesna skrb 
zase; Skrb za lastno duševno zdravje; Skrb zase na socialnem področju; 
Skrb za svoj prosti čas in Izdelava lastnega načrta za skrb zase.
V kolikor bi se želeli udeležiti izkustvenih delavnic z VR očali ali želite, da 
vam pošljemo Priročnik za skrb zase, nas kontaktirajte po elektronski 
pošti na anita.molka@razvoj.si ali nas pokličite na 01 8962 710.

besedilO in fOtO: anita MOlka

Pozdravni nagovor županje.
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S sprejemom novih cen tudi v 
prihodnje zagotovljene kakovostne 
in zanesljive komunalne storitve
Občinski svet Občine Lukovica je na 6. redni seji potrdil nove 
cene komunalnih storitev, ki so začele veljati s 1. 11. 2023 in 
bodo prvič obračunane na položnicah, ki jih bodo uporabniki 
prejeli v začetku decembra. 

Razlog za spremembo cen so višje cene energentov, materiala, 
storitev in višji stroški dela
Zaradi visokega dviga cen vodovodnega materiala, gradbenih in 
drugih storitev, cen energentov, pa tudi minimalne plače je bil 
dvig cen komunalnih storitev za zagotavljanje nadaljnjega nemo-
tenega izvajanja javnih služb in normalnega poslovanja Javnega 
komunalnega podjetja Prodnik neizogiben. Cene vodarine in sto-
ritev odvajanja komunalne odpadne vode so se v občini Lukovica 
nazadnje spremenile leta 2013. Z ukrepi racionalizacije poslovanja 
je Javnemu komunalnemu podjetju Prodnik v vseh teh letih kljub 
nenehni rasti stroškov uspelo ohraniti ceno, vendar pa so vedno 
višji stroški dela, materiala in storitev, ki vplivajo na poslovanje 
podjetja, privedli do razmer, ko je bilo zvišanje cen komunalnih 
storitev nujno za zagotavljanje zanesljivosti vodovodnega in ka-
nalizacijskega sistema, predvsem ob vse pogostejših izrednih vre-
menskih razmerah (obdobja suše in vse pogostejši močni nalivi).
Za povprečno gospodinjstvo bo mesečna položnica višja za okoli 
4,5 evra
Znesek računa za komunalne storitve je odvisen od porabe vode 
in velikosti zabojnikov za odpadke, ki so v uporabi na odjemnem 
mestu. Za povprečno gospodinjstvo pa bo mesečna položnica z 
uveljavitvijo novih cen višja za okoli 4,5 evra.

jaVnO kOMUnalnO pOdjetje prOdnik d.O.O.

Društvo upokojencev Lukovica

VABILO
Naše člane vabimo na

NOVOLETNO SREČANJE,

ki bo 14. 12. 2023, ob 13. uri, 
v Gostišču pri Čebelici na Brdu.

Prijave sprejema Majda na tel. št.: 041 253 049.

www.racunovodski-servis.si

ZAPOSLUJETE TUJCE?
Vodimo postopke za pridobivanje in podaljšanje 
Enotnega dovoljenja za prebivanje in delo v RS.

T: 01 300 32 02
E: info@proevent.si 

KRULCAvtohiša 
Moravče

Pooblaščeni serviser vozil znamk

Prodaja vozil 

Cenitve in popravila karoserijskih škod
(vse znamke vozil, vse zavarovalnice)

Sklepanje zavarovanje (Triglav, Sava, Allianz)

Optika vozil, vulkanizerstvo, hotel pnevmatik

       www.avtohisa-krulc.si             info@avtohisa-krulc.si             01-7231-200

(NOVO)

(NOVO)
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ROKOVNJAČEVA NAGRADNA
KRIŽANKA
Uredništvo Rokovnjača
Občina Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica

Nagrajuje MERKUR trgovina, d. o. o.

MERKUR trgovina, d. o. o. bo trem izžrebanim nagrajencem poda-
ril: 1. nagrada - kavni mlinček Gorenje, doza za špagete in božični 
set, 2. nagrada - Aroma difuzor s palčkami, nadomestno polnilo za 
Aroma difuzor in dišeča sveča v stekleni posodi, 3. nagrada - set 
vazic in desertne vilice Maku.

Nagrado bodo prejeli trije prejemniki, ki jih bomo izžrebali med vse-
mi prispelimi in pravilno izpolnjenimi križankami. Izpolnjene križanke 
(samo posredovanje gesla ni dovolj!) nam lahko pošljete do srede, 6. 
decembra 2023, na naslov: Uredništvo Rokovnjača, Stari trg 1, 1225 
Lukovica, ali skenirane na elektronski naslov: rokovnjac@lukovica.si. 
Poleg ne pozabite pripisati svojih podatkov (ime in priimek ter naslov).

Nagradna križanka številke 8/2023
Geslo nagradne križanke: ČEBELARSKI CENTER SLOVENIJE

Nagrade Čebelarske zveze Slovenije prejmejo: Miha Drobne (1. na-
grada: knjiga Gospodična Medična), Bine Brcar (2. nagrada: kozarec 
medu), Lucija Dolinar (3. nagrada: kozarec medu).

Nagrajenci nagrade lahko prevzamejo ob delavnikih do 13. ure na Če-
belarski zvezi Slovenije, Brdo 8, 1225 Lukovica ali pa pokličejo na te-
lefonsko številko 041/370-409, da se dogovorite za prevzem nagrad.

080 22 36      

Za toplo zimo in pomlad, 
kurilno olje dostavlja 

Hubat!

DOSTAVA KURILNEGA OLJA 

www.hubat.si 080 22 36      
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Avtohiša Malgaj, d.o.o., Tržaška cesta 108, 1000 Ljubljana
Prodaja rabljenih vozil: 01/ 20 00 560, e-mail: info@malgaj.com www.avtohisamalgaj.si

PRODAJA RABLJENIH VOZIL
ODKUP VOZIL ZA GOTOVINO!

Opel Astra karavan 1.6 CDTI 110 innovation – navi., fulled, pdc, – 1598 ccm, 81 
kW (110 KM) – L. 2016/05 – samo 168.523 km – 1. lastnik, ohranjeno, redno servisira-
no vozilo z znano zgodovino. full led žarometi, , dvopodročna avtomatska klima, original alu 
platišča, tempomat, el. odpiranje prtljažnika, navigacija, bralnik prometnih znakov, meglenke, 
bluetooth, usb, potovalni računalnik, sredinski naslon za roko, usnjen multifunkcijski volan, … 
Možnost financiranja brez pologa kredit/leasing.
Akcijska cena: 9.998,00 €

Mini Clubman Cooper 1.5, 1. lastnik gretje sed – 1499 ccm, 100 kW (136 KM) 
l. 2017/10 – samo 30.620 km. Odlično ohranjeno vozilo z znano zgodovino. Parkirni 
senzorji spredaj + zadaj, navigacija, avtomatska klima, navigacija, usnje, ultifunkcijski 
volan, usb, bluetooth, alu platišča, potovalni računalnik, ... Možnost financiranja brez 
pologa kredit/leasing.
Akcijska cena: 16.780,00 €

Akcija Akcija

Akcija

Akcija Akcija

Škoda Superb 2.0 TDI Style combi, bixenon, radar, navi, memory, PDC, … 1968 ccm, 
110 kW (150 km) – l. 2016/06, 142.839 km. Zelo lepo ohranjen, z znano zgodovino in 
od 1. lastnika. Front asist, bralnik prometnih znakov, spomin sedeža, lita platišča, bi-xenon/
led, navigacija, bluetooth, aktivni tempomat, parkirni senzori zadaj ... Možnost financiranja brez 
pologa kredit/leasing.
Akcijska cena: 17.780,00 €

Volvo V90 D4 wagon avt., Business plus full LED, usnje, navi, el. prtljažnik, 
1969 ccm, 140 kw (190 km), (automatik). L. 2017/04 – prevoženih 
149.956 km. Odlično ohranjeno atraktivno vozilo z znano zgodovino in od 1. lastnika. 
Električno nastavljivi usnjeni sedeži, full led žarometi, navigacija, tempomat, vzratna kamera, 
električna prtljažna vrata, parkirni senzorji spredaj in zadaj, dvopodročna avtomatska klima, 
meglenke spredaj in zadaj, usb, bluetooth),… Možnost financiranja brez pologa – kredit/leasing.
Akcijska cena: 22.990,00 €

Škoda Superb 2.0 TFI DSG Active Combi 110 kW, Xenon, Memory 1968 ccm, 
110 kW (150 KM), L. 2017/03, samo 97.760 km, 1. lastnik, ohranjeno, redno servisi-
rano vozilo z znano zgodovino, xenon, memori sedeži, tempomat, bluetooth, navigacija, start/
stop, led dnevne luči, pdc zadaj,… Možnost financiranja brez pologa – kredit/leasing. 
Akcijska cena: 20.880,00 €

BMW serija X1: 2.0 d Xdrive Sport avt., full led, navi., 2 x pdc, gr. sedežev – 
1.995 ccm, 140 kW (190 KM), 06/2019 – 44.568 km, 1. lastnik. Delno usnjeni 
sport sedeži, gretje sedežev, full led žarometi, dnevne led luči, parkirni senzorji spredaj in zadaj, 
meglenke spredaj in zadaj, usb, bluetooth, navigacija, aluminijasta platišča, električna prtljažna 
vrata, bralnik prometnih znakov, … Možnost financiranja brez pologa kredit/leasing.
Akcijska cena: 31.880,00 €
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Nasmeškotek 

šteje.

#Nasmeškotek #DelimoNasmehe

Nasmeškotek je dobrodelni piškotek, ki ima čarobno moč, da pričara nasmeh na obraz 
tistemu, ki ga podari, tistemu, ki ga prejme, še posebej pa mladostnikom iz socialno 
šibkejših družin pod okriljem Dijaškega sklada programa Botrstvo v Sloveniji.

S kritjem oskrbnine v dijaških domovih sklad dijakom zagotavlja varno in stabilno okolje. 
Tako se dijaki lahko lažje osredotočijo na uspešen zaključek želene smeri šolanja, dosežejo 
višjo izobrazbo in imajo tako več možnosti za lepšo prihodnost.

HOFERjevi Nasmeškotki že od leta 2017 pomagajo risati nasmehe na obraze mladostnikov 
v stiski. Del sredstev od prodaje Nasmeškotkov HOFER vsako leto nameni programu 
Botrstvo v Sloveniji, skupaj pa so donacije že presegle 106.000 evrov.  

Dobrodelni Nasmeškotek najdete ekskluzivno na policah trgovin HOFER po ceni 1 €.


